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Kronika m ěsta Chodova za rok 2004
Úvod
Svět zažil v roce 2004 nespočet závažných událostí . Zaujaly nás  například informace o   sou-
boji o úřad amerického prezidenta, z nějž vítězně vyšel a do druhého volebního období vstou-
pil George Walker Bush, o teroristickém útoku na vlak v Madridu, při němž zahynulo téměř 
200 lidí, o úmrtí rakouského prezidenta Thomase Klestila , jehož místo zaujal Heinz Fischer,  
o zvolení nového slovenského prezidenta, Ivana Gašparoviče,   o zpochybňovaných výsled-
cích referenda v Bělorusku, které zajistilo prezidentu Alexandru Lukašenkovi možnost jeho 
doživotní volby a další.  1. září, den, kdy se děti po prázdninách těší do školy, se v kavkaz-
ském Beslanu změnil v hrůznou tragédii po obsazení zdejší školy teroristy. Třídenní teror si 
vyžádal asi 350 obětí, z nichž převážnou část tvořili žáci školy. V závěru roku se přijely 
některé beslanské  děti i se svými rodiči léčit do Karlových Varů. 
Událostem, o něž se svým konáním zasloužilo lidstvo, konkurovaly zprávy o přírodních kata-
strofách. V tomto roce se ty nejděsivější soustředily do závěru roku. V listopadu se přes území 
Slovenska přehnala rychlostí až 170 km/h ničivá vichřice , která ve Vysokých Tatrách způso-
bila   největší ekologickou katastrofu za posledních 100 let a přeměnila značnou část území 
(cca 600 km²) v měsíční krajinu.
Následky zemětřesení doprovázeného ničivou vlnou tsunami v jihovýchodní Asii byly nejfrek-
ventovanějším tématem zpráv v posledním týdnu roku 2004.  Při této katastrofě zahynulo nej-
méně 300 000 lidí, z toho také osm Čechů. Konečný počet obětí však zřejmě nebude nikdy 
přesně znám. Češi poslali prostřednictvím humanitárních organizací na pomoc Asii na 40 mi-
lionů korun. K této pomoci se připojil také Chodov  , když zastupitelé schválili začátkem roku 
2005 finanční pomoc nadaci Hand for Help ve výši 100 tisíc Kč.  
 Pro Českou republiku byl v tomto roce velmi významný 1. květen,  kdy   ČR vstoupila  
do Evropské unie. A tak již můžeme např. do zemí EU cestovat jen s občanským průkazem, 
ale ještě několik let budeme mít omezené možnosti při získání pracovního povolení.
V červnu na místo dosavadního premiéra vlády ČR, Vladimíra Špidly (ČSSD), dosedl  v hi-
storii nejmladší premiér, 34-letý Stanislav Gross (ČSSD). Vladimír Špidla byl poté vyslán do 
Bruselu jako velvyslanec České republiky  místo  Pavla Teličky.
V březnu nastoupilo posledních 878 branců k výkonu  základní vojenské služby. S koncem 
roku tato povinnost zanikla a česká armáda bude od dalšího roku  plně profesionální. Branná 
povinnost bude vyžadována pouze při ohrožení státu nebo za válečného stavu
Devadesátiny oslavil jeden z nejznámějších Čechů, Tomáš Baťa.
Začátkem roku navštívil Prahu Bill Gates, zakladatel softwarové společnosti Microsoft. Sešel 
se s českými politiky a významnými podnikateli, převzal klíč od hlavního města, představil 
nové charitativní projekty Microsoftu a přednesl hlavní projev na konferenci o bezpečnosti. 
Podle jeho představ by v roce 2005 měla mít počítač každá česká domácnost.  
Již  třicátého Zlatého slavíka dostal v tomto roce Karel Gott. Na výsluní pěveckých hvězd vy-
letěla raketovou rychlostí vítězka prvního ročníku soutěže Česko hledá SuperStar, Aneta Lan-
gerová. V této soutěži měl dvě želízka v ohni také Chodov díky účasti sourozenců Radky a 
Tomáše Poduškových, kteří byli vyřazeni těsně před finále.   
MS v ledním hokeji, konané v Praze ( v nově vybudované supermoderní hale Sazka Arena), 
skončilo pro české hokejisty ve čtvrtfinále prohrou   s USA , když  předtím v základním kole a 
v osmifinále neprohráli jediný zápas.
Jaromír Jágr se po deseti letech vrátil do české hokejové extraligy a nastoupil za Kladno. 
Český, ale i světový lední hokej ztratil v srpnu legendu, Ivana Hlinku, který zahynul při auto-
nehodě u Karlových Varů. 
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Český fotbalový tým  vybojoval na Mistrovství Evropy v Portugalsku bronzové medaile. 
Roman Šebrle získal v březnu titul  mistra světa v sedmiboji  překonáním evropského rekordu 
a v srpnu vybojoval zlato nejcennější  na letních olympijských hrách v Aténách. Získal ho pře-
konáním olympijského rekordu starého 20 let dosažením  8893 bodů v desetiboji. Od prezi-
denta ČR dostal za tento úspěch medaili Za zásluhy a týden před Vánocemi byl také vyhlášen 
Sportovcem roku. Česká výprava získala   v Aténách celkem 8 medailí : 1 zlatou (desetiboj-
Šebrle), , 3 stříbrné ( střelba –Hyková, veslování-párová čtyřka, jachting – Šmídová)  a 4 bron-
zové ( střelba – Kůrková, vodní slalom – Volf se Štěpánkem , skok do výšky – Bába a mo-
derní pětiboj – Capalini). Počet medailí  zařadil Českou republiku v tabulce národů na 42. 
místo.  

Oslavy výročí města a SDH  
Chodovským událostem v tomto roce jednoznačně vévodily oslavy 810.výročí první písemné 
zmínky o obci Chodov, 110.výročí povýšení Chodova na město a 130.výročí založení Sboru 
dobrovolných hasičů Chodov.  
Na jejich přípravě se již od května roku 2003 podílel přípravný štáb ve složení: 
Ing. Robert Franče (tajemník úřadu) , p. Mário Hanáček (jednatel KASS Chodov, s.r.o.), Ing. 
Josef Hora (starosta města), p. Josef Kertész (místostarosta) ,p. Jiří Kiss (vedoucí odboru 
městského záchranného systému),  Ing. Marcela Kubicová (vedoucí ekonomického odboru), 
pí Věra Marková( vedoucí odboru sociálních věcí a zdravotnictví), p. Rudolf Pocklan (jedna-
tel Chotes, s.r.o.), p.Stanislav Pochman (místostarosta) ,  Mgr. Ivana Sarkányová (vedoucí od-
boru školství, mládeže, kultury a sportu) a  p. Ladislav  Zapf (velitel jednotky požární 
ochrany) . 
Po sestavení rámcového programu byl tento postupně podrobně doplňován a byly rozděleny 
zodpovědnosti za jednotlivé části programu. Výsledkem tohoto procesu byl třídenní program 
oslav zabezpečovaný Městem Chodov. Za výhradního dodavatele piva pro celé oslavy byl vy-
brán plzeňský Prazdroj, který garantoval postavení dvou velkých pivních stanů i s vybavením 
a zajištění dalšího občerstvení. Velká pozornost byla věnována sestavení historického prů-
vodu,od nějž návštěvníci tradičně očekávají atraktivitu. Po určení dobového rázu průvodu ná-
sledovalo pečlivé vybírání kostýmů v půjčovně plzeňského divadla a dva týdny před oslavami 
„konkurs“ na vhodné postavy s odpovídajícími proporcemi. Probíhala řada jednání o zajištění 
moto a cyklo veteránů, o skladbě a rozsahu doprovodných akcí. 
Na konání oslav upoutávaly některé akce, které se konaly s podtitulem „u příležitosti oslav vý-
ročí města“ již několik týdnů před vlastními oslavami.
11.září předznamenalo městské oslavy Václavské posvícení, 21. září Běh Terryho Foxe, 27. 
září vernisáž výtvarné a fotografické soutěže „Moje město“ a 29. září koncert  Filharmonic-
kého komorního orchestru v kostele sv. Vavřince. Před hlavním blokem oslav městských a ha-
sičských výročí , který byl stanoven na 1.- 3. října, bylo celé město slavnostně vyzdobeno pra-
pory a třepetalkami a byly vylepeny plakáty s podrobným programem oslav. Na svahu pod ko-
stelem sv. Vavřince byla čelem ke Staroměstské ulici postavena tribuna. V pátek 1. října odpo-
ledne celebroval v kostele sv. Vavřince ekumenickou bohoslužbu Mons. František Radkovský 
a tentýž den večer proběhl ve společenském sálu KASS Chodov  slavnostní večer . Jeho hosty 
byli především občané města, kteří se zasloužili o rozvoj Chodova v různých oblastech, ofi-
ciální hosté a ti, kteří převzali městská a hasičská ocenění (jejich výčet je uveden na prvních 
stránkách této kroniky). Mezi významnými hosty nechyběl ani hejtman Karlovarského kraje, 
JUDr. Josef Pavel , ředitel HZS Karlovarského kraje, plk.Ing. Zdeněk Teplý, starosta OSH So-
kolov , František Matoušek, zástupce výkonného výboru Sdružení hasičů Čech, Moravy a 
Slezska, pan František Hanus a mnoho dalších. Po oficiální části, kterou moderovala Mgr. 
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Ivana Sarkányová,  byl slavnostní večer završen  koncertem Ondřeje Havelky a vokální sku-
piny Melody Makers  .

Pro hlavní den oslav byli jednotlivým skupinám účinkujících přiděleni z řad dobrovolníků, za-
městnanců Města,  patroni , kteří se o ně starali po celou dobu jejich účinkování v programu.

Sobotní program zahájil hornický dechový orchestr z Oelsnitz/Erzgebirge, který, v doprovodu 
praporečníků s městským a hasičským praporem a skupiny chodovských junáků , prošel 
městem a pod tribunou v Karlovarské ulici vyhrával až do přiblížení hlavního průvodu. Potom 
se přemístil k pivnímu stanu u sportovní haly.  Ve slavnostním  průvodu, v jehož čele nesli   
hasiči  za vozidlem městské policie   znak města a SDH Chodov  , měly prim veterány auto-
mobily, motocykly a bicykly. Mažoretky a dechovka z Kynšperku nad Ohří udávaly svým vy-
stoupením tempo celému průvodu.    Do vozidla Praga Grand z roku 1917 nastoupil starosta 
města s „císařem Františkem Josefem I.“, jehož ztělesnil populární herec Vladimír Čech  poté, 
kdy z motoru auta vyšlehly plameny a tyto byly přítomnými hasiči pohotově zlikvidovány.  
Doprovod této prominentní Pragovce dělali loketští ostrostřelci v parádních uniformách, ná-
sledováni dalšími kostýmovanými vojáky. Střed průvodu, tvořený historickými hasičskými 
auty s posádkami v dobových hasičských stejnokrojích, vedla  Praga Mignon z roku 1921 s  
Ladislavem Zapfem, starostou  Sboru dobrovolných hasičů v Chodově a panem Františkem 
Hanusem,  členem výkonného výboru Sdružení hasičů Čech Moravy a Slezska. Za nimi jela 
skupina bicyklistů na kostitřasech a historických bicyklech, která do Chodova zavítala až 
z Hořic. Strohost vojenských historických uniforem a technických veteránů zjemnila přítom-
nost   dobrovolníků v měšťanských kostýmech z přelomu 19. a  20. století a chodovských pe-
kařů s velikými ošatkami, z nichž cestou obdarovávali diváky koláči a preclíky. Závěr prů-
vodu  patřil  veteránům aut osobních a hasičských, mezi nimiž kralovaly chodovská    „Erena“ 
RN z roku 1952, Henschel z roku 1937 patřící  SDH Stará Role, Mercedes z roku 1940 žlutic-
kého sboru, Valter z roku 1932 z Hasičského záchranného sboru Plasy ,  Tatra 17 z roku 1927 
hasičů z Milovic na Písecku, Škodovka z roku 1929 z SDH Zlonice na Kladensku a další. 
Bezpečnostní  tečku celému průvodu zajistila soudobá hasičská Fabie. Průvod, který se řadil 
v Okružní ulici,   byl hned v úvodu mírně smočen krátkou přeháňkou. Při první zastávce prů-
vodu před restaurací Sparta, byl vzdán hold císaři podáním přípitku z rukou pana Plačka, maji-
tele restaurace, a salvou ze zbraní ostrostřelců. Průvod pokračoval Smetanovou ulicí až do kři-
žovatky ulic Tovární a Lesní, odkud zatočil do Tovární ulice a pokračoval okolo školy v ulici 
Dukelských hrdinů. Na kruhovém objezdu zabočilo čelo průvodu k tribuně v Karlovarské 
ulici a veterány pokračovaly Rooseveltovou ulicí na určená stanoviště – osobní do areálu 
DDM, hasičské do Hlavní ulice, kde byly vystaveny po celý den. 
Na tribuně až do příchodu průvodu bavil a informoval davy diváků chodovský rodák, televizní 
moderátor a spisovatel Aleš Cibulka. Posléze odtud odezněla z úst „císaře“ vtipná zdravice 
chodovákům , po níž  krátkým proslovem  oficiálně zahájil oslavy starosta města. Po vystou-
pení mažoretek a další salvě ostrostřelců se „císař“ v doprovodu starosty   vydal  na pěší zónu 
Staroměstské ulice, kde bylo sestaveno historické tržiště,  mincovna a probíhal bohatý  hu-
dební program . U historické mincovny, která do města dorazila z Jablonce nad Nisou, se „cí-
sař“ s doprovodem zastavil, aby shlédl ražbu příležitostných mincí. Ty byly později pro ná-
vštěvníky raženy z různých kovů. Další zastávkou byl prezentační stan   , který   svou plochou 
144 m² zaplnil prostor mezi budovou městského úřadu a obřadní síní. V tomto stanu probíhaly 
za využití multimediálních technologií prezentace  projektů rozvoje města,   geografického in-
formačního systému, městského webu a byly zde vystaveny panely s fotodokumentací rekon-
strukce Staroměstské ulice. Část stanu byla vyhrazena výpočetní technice staré i nejmo-
dernější, která byla velkým lákadlem hlavně pro děti. Osazenstvo stanu, v čele s tajemníkem 
úřadu, Ing. Robertem Frančem, se postaralo také o vydání Chodovského kurýra, který infor-
moval o hlavních dopoledních událostech.  Průvod „císaře“ pokračoval do pivního stanu u 
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sportovní haly,   jehož provoz , po slavnostním tuši německé kapely,  zahájil. V pivním stanu 
hrál německý orchestr ten den dvakrát a vždy sklidil velký ohlas za svůj skutečně profesio-
nální výkon. V sobotu se zde představily ještě další, vesměs místní kapely, jejichž program 
uváděl Lukáš Vála. Hudební program byl po celý den zajištěn také na náměstí  Staroměstské 
ulice (Šlapeto Revival Praha, Švejk Band Plzeň, kejklíři, šermíři, Městský dechový orchestr a 
mažoretky z  Kynšperku, Vesnická čtyřka), na pódiu ve Školní ulici (Ellen, Alabalabamba, 
Griff, Devels a Pokus) a v parku u KASSu (country – Trepka, Bodlo, Petr nebo Pavel, Val-
chaři). 
Ve Školní ulici probíhal Výroční jarmark a stánky byly také u KASSu, do jehož okolí byl sou-
středěn především hasičský program. V něm zaujali velmi  pěknou ukázkou   nejmenší hasiči 
z 24. mateřské školy z Plzně a koterovští hasiči,  kteří předvedli žertovně pojatý historický ha-
sičský útok. Nejsledovanější částí programu byla velmi působivá ukázka součinnosti složek 
Integrovaného záchranného systému v praxi. Cílem tohoto cvičení bylo ukázat veřejnosti 
několik různých způsobů záchrany osob z výškové budovy při fiktivním požáru desetipatro-
vého domu č.p.692. V první fázi   představila svou činnost při zajištění místa zásahu   Policie 
ČR a Městská policie Chodov  . Dále byla provedena ukázka hašení a prvotního zásahu jed-
notky z Chodova. Úkoly při záchraně osob ze střechy domu plnil dle pokynů velitele zásahu i 
vrtulník W-3A Sokol  z 233. letky Armády ČR Plzeň Líně  . Tato letka má statut  SAR ( 
z anglického  Search And Rescue- pátrání a záchrana) a MEDEVAC (z anglických slov medi-
cal – evacuacion – přeprava zraněných pod lékařským dozorem) . 
Vrtulník po splnění úkolu přistál na fotbalovém hřišti v Zahradní ulici, kde si jej mohli ná-
vštěvníci oslav prohlédnout. Při cvičení byla profesionálními hasiči ze Sokolova představena 
také výšková technika včetně použití záchranného rukávu  a lezecká skupina z požárního 
sboru chemičky Eastman provedla záchranu osob ze střechy. Proběhla také ukázka evakuace 
osob za pomoci dýchací a vyváděcí techniky Hasičského záchranného sboru podniku SU a.s. z 
Vřesové. Poté členové chodovské zásahové jednotky předvedli hašení vozidla včetně imitace 
dopravní nehody s ukázkou vyprošťování zraněné osoby z havarovaného vozidla.   Na závěr 
záchranáři z  Báňské záchranné služby SU a.s. demonstrovali rozbíjení kamenů při důlních zá-
valech pomocí hydraulického kladiva „Darda“.    
Velkým lákadlem hasičského programu byla celodenní výstava více než třiceti hasičských vo-
zidel různých značek a stáří, která probíhala v Hlavní ulici. Z nové techniky  byly  k vidění na-
příklad kombinovaný hasicí vůz Scania z chemičky Eastman, cisterna Scanie CAS 24, vý-
šková technika ze Sokolova  , hasiči z Vřesové představili sanitní vůz Toyota, cisternu T815 
CAS 24, protiplynový vůz Avii PPLA, CAS 16 Camiva.  Chodov reprezentovalo  šest vozidel  
- nejnovější cisterna CAS 24 T815 Terrno 1, cisterna Liaz CAS 24, žebřík IFA AZ30 a tech-
nický vůz TA-2 Avia.  Moderní techniku zastupovala další vozidla z Nejdku , Potůček a 
mnoho dalších včetně   vyprošťovací techniky AV-15 Tatra 815 z odtahové služby Bečvář.   
Z chodovských veteránů byla předvedena RN 1952 a také tzv.“Kačena“, Tatra 805 z roku 
1956, z SDH Jirkov cisterna Zill a RN cisterna CAS 16, z SDH Nová Role  Aerovka, z SDH 
Koterov práškový vůz Renault a další vozidla a technika , se kterou přijely tři zahraniční dele-
gace (SDH Reinprechtspölla - Rakousko, SDH Oelsnitz – Německo a SDH Winkerling -
Německo). 
Dojmy unavení návštěvníci oslav se mohli také u KASSu občerstvit ve velkém pivním stanu, 
který rovněž zajistil plzeňský pivovar. Jestliže u sportovní haly byl opékán vůl, pak u KASSu 
nechybělo prase a další druhy masných pochutin. Mezi oběma hlavními občerstvovacími cen-
try projelo  několikrát za den parádní koňské spřežení s pivními sudy. 
Celodennímu zájmu se v Komenského ulici těšil také stánek města Chodova s propagačními 
předměty, které zde nabízely pracovnice městské knihovny a infocentra. Největší  zájem byl o 
novou,  14 dní před oslavami pokřtěnou knihu Chodov , o publikaci Chodov objektivem času, 
o stolní kalendář na rok 2005 sestavený ze současných a dobových chodovských fotografiií, o 
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příležitostné poštovní známky a razítko, o brožury, pohlednice,  Almanach 2004 SDH Chodov  
a další propagační předměty.
K vidění toho bylo za celou sobotu opravdu mnoho a nebylo v silách jednoho návštěvníka 
stihnout všechna vystoupení a atrakce. 
 Slavnostní den byl zakončen společenským večerem, kterým provázel   Aleš Cibulka. V jeho 
úvodu byly předány pamětní stuhy k hasičskému a městskému praporu a pamětní stuhu 
k městské standartě připnul také starosta německého partnerského města, Ludwig Richter. 
K dobré náladě návštěvníků společenského večera  přispěl   bohatý kulturní program, včetně 
vystoupení známé skupiny Těžkej Pokondr.  

Třetí den oslav,  3.října 2004 , byl ve znamení sportu. Hlavní pozornost byla věnována slav-
nostnímu otevření   atletického stadionu Klubu olympioniků ČR  po rozsáhlé rekonstrukci, je-
hož součástí bylo kulturní vystoupení a  také ukázka požárního útoku dětí SDH Chodov.  
Slavnostním přestřižením symbolické pásky Ivanem Satrapou (OH 1972 v házené, předseda a 
koncem roku již pouze člen předsednictva Českého klubu olympioniků) a Pavlou  Hamáčko-
vou (skok o tyči) byl zahájen atletický mítink s názvem „Chodovská tretra“, který  navštívili 
další zasloužilí sportovci a olympionici jako např. Karel Engel (zápasník), Jan Kůrka (střelec), 
Remigius Machura (koulař), Jaroslav Alexa (výškař) a  Vladimíra Racková (diskařka). Ve 
sportovní hale  v Tyršově ulici proběhl v ten den také Pohár starosty města v karate, nohejbali-
sté TJ Vřesová na svém hřišti uspořádali turnaj a dvě družstva staré gardy fotbalistů TJ Spar-
tak Chodov sehrála přátelské utkání. Jelikož i v neděli přálo sportovnímu programu počasí, 
byl zájem četných diváků také o návštěvu pivního stanu, který u sportovní haly zůstal  stát od 
soboty. Přesto se chodovským pivařům nepodařilo překonat rekord v množství vypitého piva 
z roku 1994, kdy jejich krky proteklo 94 hl zlatavého moku. V   sousedství tohoto stanu roz-
místila v neděli své atrakce Roadshow Ekokom  a pořádala zde ekologicky zaměřené soutěže 
pro děti .
 Město Chodov vyhlásilo ještě před oslavami fotografickou soutěž „Chodovské oslavy 2004“. 
Přestože fotografujících a filmujících diváků byl  nespočet, přes opakovanou výzvu bylo do 
uzávěrky soutěže doručeno jen několik fotografií. Proto byla předána pouze čestná cena slečně 
Bc. Lence Hauptvogelové (kniha Chodov objektivem času) a v budově městského úřadu byla 
odborem školství, mládeže, kultury a sportu nainstalována výstava z výběru fotografií poříze-
ných ve dnech oslav zaměstnanci Města nebo fotografy na zakázku. Vernisáži výstavy chodo-
váci také mnoho pozornosti nevěnovali, ale v průběhu dalších měsíců se u snímků rádi zasta-
vovali a komentovali zdokumentované děje.
Oslavy 810.výročí první písemné zmínky o obci Chodov, 130.výročí založení SDH Chodov a 
110.výročí povýšení Chodova na město se velice vydařily a byly kladně hodnoceny nejen ob-
čany města, ale také hojnými návštěvníky z okolních obcí či rodáků ze zahraničí.
Celkové náklady na zajištění těchto oslav, včetně vydání reprezentativní knihy Chodov, činily 
2 074 113,55 Kč. Tyto byly sníženy o cca 200 tis. Kč, které Město získalo jako účelové spon-
zorské dary.

 

Přírodní podmínky
Klimatické podmínky 
V prvních dnech roku 2004 udeřily silné mrazy a posléze napadl sníh v množství, které způso-
bilo kalamitu i v Chodově . Po několikadenním oteplení ve druhém lednovém týdnu, které pří-
valy sněhu rozehřálo, se mrazy rychle vrátily, doprovázené vydatným sněžením. To vydrželo 
až do začátku února, kdy bylo opět vystřídáno oblevou. Tyto výkyvy teplot vyvolaly silné po-
ryvy větru, který dosahoval rychlosti 80 km/hod. Následovalo další ochlazení se sněžením, 
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které vydrželo do konce února. V březnu již byly teploty převážně nad nulou, přechodně ještě 
spadly pod nulu, ale  pár dnů před vstupem do kalendářního jara nás již zahřívaly sluneční pa-
prsky, které rtuť teploměru vyhnaly nad 20 st.C.   Dubnové teploty se již pohybovaly v roz-
mezí 10 - 20 st.C , doprovázené  střídavými srážkami. Květen byl až do svého závěru chladný, 
24.května museli dokonce  řidiči seškrabávat ranní námrazu ze skel aut. V několika dalších 
dnech se oteplilo natolik, že byla 31.5. ukončena topná sezóna.  Červen byl celkově 
chladnější, jen s několika dny, kdy se   rtuť teploměrů přehoupla přes 25 st.C. Tyto teploty vy-
volaly bouřku s nárazovým větrem. Závěr školního roku a první týdny  prázdnin byly natolik 
chladné, že bylo ještě několikrát obnoveno vytápění chodovských domácností. Od půlky čer-
vence konečně      začalo léto , teploty vystupovaly i nad 30 st.C a s občasným mírným ochla-
zením vydržel tento ráz počasí do půlky srpna, kdy bylo vystřídáno ochlazením a četnými 
srážkami , které se zasloužily o zahájení houbařské sezóny. Se zazněním školních zvonků byla 
zahájena opět topná sezóna. Září vykouzlilo dva týdny vzorového babího léta, ale už  16.9. 
jsme pocítili první přízemní mrazík. Až do konce září bylo proměnlivo a štáb, připravující 
oslavy městských a hasičských výročí, pomalu propadal zoufalství. Pouze starosta skálopevně 
věřil, že sv. Petr bude Chodovu přát a počasí na první říjnové dny zajistí . V sobotu 2.10.  po-
časí , až na krátkou přeháňku v 10,00 hodin,  opravdu vyšlo a v dalších dnech se vzduch ohřál 
dokonce ještě  na téměř 20 st.C. Závěr října byl již chladnější, provázený dešťovými přeháň-
kami . Na začátku listopadu se  ochladilo výrazněji a 10. napadlo prvních 5 cm sněhu. Ten 
však během dne roztál , počasí bylo proměnlivé a další sníh napadl až 19.listopadu a vydržel 
několik dnů.  Výrazněji se opět ochladilo až v půlce prosince, kdy teploty spadly pod bod 
mrazu, ale těsně před Vánocemi se znovu oteplilo, pršelo a Vánoce byly na blátě. Stejné po-
časí nás  provázelo také při vstupu do roku 2005. 

  

Změny času
 Letní čas začal 28.3.posunutím hodin z 2,00 na 3,00 hodin.   O hodinu zpět jsme si hodiny 
posunuli  ve 3,00 hod. 31.10.2004, kdy letní čas skončil. 

Různé úkazy
 

 4.5.2004 nastalo zatmění Měsíce ve 20,49 hod. a skončilo ve 23,08 hod. Ačkoliv nad celou 
Evropou bylo beznadějně zamračeno, v Česku jsme měli možnost pozorovat zatmění Měsíce. 
Měsíc procházel středem stínu Země , tedy jeho nejtemnější částí. 

Politický a veřejný život města
 

Složení  ZM,RM, výborů a komisí  
 

Složení Zastupitelstva  města Chodova k 31.12.2004:

Bělohlávková Eva                    US -  DEU
Brožová Martina                       VPM
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Habada Vítězslav                     KSČM
Hampl Stanislav                       HNHRM
Hasman Petr                             HNHRM
Hejl Ladislav                             KSČM 
Ing. Hora Josef                          HNHRM
Kertész Josef                             US-DEU
Ing.Kociánová Vlasta                HNHRM
PharmDr. Kovačková Helga     HNHRM
Mecelová Jiřina                         KSČM
Peřina Jan                                  HNHRM
Petrlík Rudolf                           KSČM
Petrželka Miloš                        US-DEU
Pizinger Patrik                          HNHRM
Pochman Stanislav                   ODS
Pojar Josef                                ČSSD
Sinkule Jan                               VPM
Sobotka Josef                            ČSSD
Suk Lubomír                             ODS
Süssenbeck Zdeněk                   HNHRM
MVDr. Tuček Antonín             HNHRM
Tureček Jiří                               VPM
Volek Miloš                              HNHRM
Zapf Ladislav                              HNHRM

Složení Rady města Chodova k 31.12.2004:

Ing. Josef Hora , Josef Kertész, Stanislav Pochman , Miloš Volek, Stanislav Hampl, 

Ladislav Hejl,  Rudolf Petrlík

Složení výborů Zastupitelstva města Chodova:

Finanční výbor

Ladislav Zapf             - předseda

Ing. Jan Dušek - člen

Ing. Alfons Skokan             - člen

Martin Zvěřina - člen

Jaroslava Putnarová            - členka

Jan Sinkule - člen      

Ing. Jan Kocián - člen

Ivanka Karchová - tajemnice

Kontrolní výbor
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Ladislav Hejl             - předseda

Ing. Zdeněk Cvach             - člen

Jaroslav Kalfář - člen

Ing. Vlasta Kociánová - členka

Alena Moravcová             - členka

Gustav Minařík                      - člen

Ladislava Bujárková             - tajemnice

Kulturní výbor 

Jiřina Mecelová - předsedkyně

PhDr. Ilona Juhásová        - členka

Mario Hanáček - člen

Naděžda Waldhauserová - členka

Jitka Červenková             - členka

Zdeněk Süssenbeck             - člen

Stanislav Hampl - člen

Ladislav Vachrlon             - člen

Renáta Doležalová - členka  

Blanka Garajová - tajemnice

Výbor pro volný čas

Miloš Volek             - předseda

Jiří Tureček - člen

Petr Karbulka             - člen

Martin Voleman - člen

Josef Pojar - člen

Petr Sýkora - člen

Mgr. Milan Kovářík - člen

Šárka Chocová - členka

Emil Voráč - člen

Blanka Garajová - tajemnice

Investiční výbor

  Zastupitelstvo města Chodova na svém 3. řádném zasedání dne 20.4.2004 zvolilo  v souladu 
s  § 117 odst. 4) zákona č. 128/2000 Sb. o obcích za předsedu investičního výboru pana Pa-
trika Pizingera.  
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Patrik Pizinger - předseda 

Josef Sobotka             - člen

Miroslav Petrásek - člen

František Dvořák - člen

Ing. Zdeněk Kratochvíl - člen

Jiří Červenka             - člen

Milan Hruška             - člen

Ing. Zdeněk Gaudek - tajemník

Osadní výbor Stará Chodovská

Gabriela Hauzrová - předsedkyně

František Sedlák - člen

Jan Smolka - člen

Jana Noháčková - tajemnice 

Složení  orgánů rady města:

Komise pro výchovu a vzdělávání

Mgr. Iva Šípová - předsedkyně

Marcela Davídková - členka

Mgr. Eva Andršová - členka

Martina Brožová - členka

Mgr. Štěpán Podešt - člen

Blanka Schafferová - tajemnice

Osadní komise Chranišov

Václav Roulich - předseda

Eva Kotová - členka

Josef Drechsler - člen

Hana Smutná             - tajemnice

Participační komise

Stanislav Hampl - předseda

Milada Dvořáková - členka

Miroslava Hamplová      - členka
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Pavel Horun - člen

Alexandra Horváthová – členka

Milan Hruška             -  člen

Miroslav Kopecký - člen

Luboš Marček             - člen

Jan Pavlovčín                 - člen

Jan Pelech - člen

Julius Slavíček - člen

Jaroslav Stehno - člen

Hana Vaňková - členka

Soňa Vasická - členka

Eva Rohmová             - tajemnice

Zahraniční komise

Rudolf Petrlík                - předseda

Eva Bělohlávková - členka

PharmDr. Helga Kovačková – členka

Patrik Pizinger - člen

Ing. Petr Zuleger - člen

Ing. Robert Franče - tajemník

Poradní orgán rady města

Martin Zvěřina  

Vlastimil Vlček

Jaroslav Vykoupil

Pavel Pospíšil

Milan Hubert 

Jiří Kovařík

Jaroslav Jílek

Otakar Eder

Stanislav Svoboda

Miroslav Jirkovský

Václav Rumlena

V průběhu roku 2004 se sešel poradní orgán rady města celkem třikrát.   Na  únorovém jed-
nání byli členové seznámeni s plánovanými investičními akcemi na rok 2004. V červnu  ve-
dení města informovalo přítomné o dotačních titulech z Evropské unie, o zadávání veřejných 
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zakázek do 2 mil. Kč a o přípravě městských oslav. Na posledním  jednání v listopadu byli 
členové poradního orgánu seznámeni s návrhem investičních akcí na rok 2005. Všechny 
schůzky byly bohaté na diskusní příspěvky.

Jednání ZM a RM
 

 V roce 2004 se RM sešla k jednání dvacetosmkrát a ZM sedmkrát. 

Rada města Chodova v průběhu roku například :

projednala informaci o komunitním plánování sociálních služeb ve městě, hodnocení krimina-
lity ve městě, zprávu o činnosti Městské policie Chodov, informace o jednání na Energetic-
kém regulačním úřadu, o podání žalob na přivolení výpovědi z bytu z důvodu dluhu na nájem-
ném, rozbory hospodaření městských příspěvkových organizací a jejich finanční plány,  
zprávy o činnosti komisí rady města,schválila pořadník na přidělení bytů v roce  2004, roz-
dělení   grantů na sportovní a kulturní akce a příspěvků na činnost organizacím pracujícím 
s mládeží, záměry na pronájem nebytových prostor v majetku města, změnu poplatků za ná-
jem hrobových míst, návrh na vyhlášení nejlepších sportovců města, změnu v zajištění plavec-
kého výcviku od roku 2005, koncepci školství ve městě, pravidla pro zadávání veřejných za-
kázek nepodléhajících zákonu č. 40/2004 Sb., návrh zápisu do kroniky města, vyjadřovala se 
k žádostem o poskytnutí příspěvků jednotlivcům i organizacím, k žádostem o prodloužení ná-
jemních smluv na pozemky a k žádostem o jejich prodej,vyhlásila několik výběrových řízení 
na investiční akce a  v souvislosti s nimi také jmenovala výběrové komise a  jmenovala inter-
ního auditora.

ZM například schválilo  výjimečně přípustné funkce využití území města, program regenerace 
panelového sídliště, prodej dvou služebních pistolí do osobního vlastnictví dvou strážníků MP 
Chodov,   účast města v investičních projektech, smlouvu o výpůjčce kostela sv. Vavřince,  
půjčky z Městského fondu rozvoje bydlení pro rok 2004, založení společnosti Bytservis s.r.o., 
prodeje pozemků, sloučení mateřských škol do jedné příspěvkové organizace, úpravy zřizova-
cích listin příspěvkových organizací města, vstup žadatelů do družstva Bytkonstrukce Chodov 
,  návrh na vyhodnocení osobností města u příležitosti oslav městských a hasičských vý-
ročí,nesouhlasilo s požadavkem majitelů a nájemců zahrádek na změnu poplatku za odvoz od-
padu, zvolilo předsedu investičního výboru,  projednalo zprávy o činnosti výborů ZM, a  v zá-
věru roku stanovilo termíny jednání ZM v roce 2005 a schválilo rozpočet Města Chodova na 
rok 2005.

Struktura a činnost městského úřadu 

         
 Koncem roku 2004 zaměstnávalo Město Chodov   77 zaměstnanců , z toho 17 strážníků 
Městské policie Chodov. Na mateřské a rodičovské dovolené byli ke stejnému datu 3 za-
městnanci. Městem placeni byli také 3 uvolnění členové zastupitelstva města – Ing. Josef 
Hora, starosta, a dva místostarostové – pp. Josef Kertész a Stanislav Pochman. V říjnu bylo 
vypsáno výběrové řízení na obsazení místa vedoucího správního odboru, který vede pan Jan 
Lisý (pracující důchodce). Konkursní komise vybrala z přihlášených uchazečů paní Marcelu 
Saxovou, jejíž nástup do funkce byl však dohodnut k datu odchodu pana Lisého do důchodu.  
Ke konci roku nedošlo ve vedení správního odboru k žádné změně. Nově vznikl útvar inter-
ního auditora , který od  6. 4. 2004 vede, na základě jmenování  RM,  p. Ladislav Zdvořák. 
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Povinnost mít interního auditora ukládá obcím s více než 15 tisíci obyvatel zákon č. 128/2000 
Sb., o obcích.  Jelikož počet obyvatel  Chodova  se pohybuje stále na  hranici tohoto počtu, 
bylo o zřízení tohoto útvaru rozhodnuto radou města. Ke změně nedošlo ani v rozsahu čin-
ností zajišťovaných Městským úřadem Chodov, jelikož se ani do konce   předchozího roku ne-
podařilo, přes značné úsilí vedení města, prosadit zařazení Chodova  mezi  obce tzv. 
III.stupně.  
Městský úřad Chodov zabezpečoval konání voleb do Evropského parlamentu, které proběhlo 
ve dnech 11. a 12.června 2004 . V Chodově odevzdalo svůj hlas 19% oprávněných voličů v 
 jedenácti volebních obvodech. 
19. března podepsali starostové Chodova a německého  Oelsnitz/Erzgebirge   smlouvu o pa-
rtnerství .   Oelsnitz/Erzgebirge   leží na úpatí německé strany Krušných hor ve spolkové zemi 
Sasko. První zmínky o osadě Oelsnitz pocházejí z 12. století a slovanské jméno získalo podle 
"Olšového potoka", který městem protéká. Oelsnitz, v němž žije 14 tisíc obyvatel, je moder-
ním městem s   historickým jádrem. Nejvýznamnějším "živitelem" obyvatel v této oblasti bylo 
donedávna hornictví. Ve městě jsou 3 základní školy pro 1. - 4. postupný ročník, 1 základní 
škola pro 5. - 10. postupný ročník (v 5. a 6. třídě žáci rozhodují o své budoucnosti - studijní 
typy postupují do 7. - 10. ročníku a žáci, kteří se chtějí vyučit v některém z nabízených učeb-
ních oborů, postupují do 7. - 9. třídy), 1 gymnázium, 1 učňovská škola, 1 škola pro postižené 
děti a 4 mateřské školy. V Oelsnitz jsou dále také 3 penziony pro seniory, kulturní dům provo-
zovaný městem a 12 supermarketů typu Penny, ALDI, Rewe, Norma, Lidl a podobně.
Přátelský vztah a počátky spolupráce Chodova s Oelsnitz/Erzgebirge se datují již od roku 
1999, kdy se obě města zúčastnila projektu Trasy hornictví. Do  doby podpisu partnerské 
smlouvy probíhala ,vyjma návštěvy studentů chodovské obchodní akademie v Oelsnitz,   
spolupráce obou měst zatím na úrovni radnic, kdy se zástupci obou stran navzájem navštěvo-
vali.  Na základě smlouvy, která je logickým vyústěním dosavadních přátelských vztahů,  by 
měly spolupracovat i různé zájmové spolky, hasiči či kulturní zařízení.  
30.dubna, v předvečer vstupu České republiky do Evropské unie, zasadili představitelé Cho-
dova společně se zástupci Oelsnitz/Erzgebirge v parku před poliklinikou lípu stříbrnou, jako 
Strom Evropy. U příležitosti podepsání smlouvy o partnerství byl v Oelsnitz/Erzgebirge pod-
obný strom také   zasazen . 
Vedení města pevně věří, že partnerství nebude jen formální a především po vstupu do Unie 
přinese i řadu výhod.  Jednou z nich bude například i to, že Chodov bude moci čerpat finance 
z evropského programu Interreg na zahlazení dolové činnosti.

 
Město Chodov ve spolupráci s již oficiálním partnerským městem Oelsnitz/Erzgebirge uspořá-
dalo   v říjnu mezinárodní konferenci Budoucnost 2004. Tento, již druhý ,  ročník představil 
konkrétní projekty zabývající se aktuálními tématy nezaměstnanosti a možnosti bydlení. Sou-
částí konference byla i exkurze do nově zrekonstruovaného panelového domu v ulici Obránců 
míru a ukázka úspěšně revitalizovaných území v krajině postižené těžbou. 
Dne 29.11.2004 navštívili vedoucí odborů městského úřadu s vedením města Chodov radnici 
v Oelsnitz/Erzgebirge.  Vedení sasského města seznámilo návštěvu, kromě jiného, s jejich de-
mografickou studií, následně  proběhla exkurze ve školách a předškolních  zařízeních, ve spo-
lečnosti CAP, která se zabývá  podporou nových drobných podnikatelů a na závěr návštěvy  
německého města se také uskutečnila prohlídka hornického muzea.

Město Chodov se v roce 2004 zúčastnilo jako spoluvystavovatel Karlovarského kraje veletrhu 
Regiontour 2004 v Brně, kde prezentaci města zajišťovala Mgr. Ivana Sarkányová, vedoucí 
odboru školství, mládeže, kultury a sportu Městského úřadu v Chodově, a slečna Alice Vavří-
nová, pracovnice chodovského infocentra. Zde měla značný úspěch kniha Chodov objektivem 
času, vydaná koncem roku 2003. Na dalším veletrhu, Urbis 2004, prezentoval investiční příle-
žitosti města Chodova Ing. Zdeněk Gaudek, vedoucí odboru rozvoje města.
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Již tradičně byla shrnuta pestrá nabídka na vyžití ve volném čase v brožurce Co s volným ča-
sem v Chodově? Samostatně byl vydán kalendář kulturních , sportovních a dalších akcí, které 
organizace, Město a další subjekty na tento rok oslav výročí města a Sboru dobrovolných ha-
sičů Chodov , naplánovaly.  Samostatnou kapitolu představovaly publikace, kalendáře a pro-
pagační předměty, zhotovené k výročí města a SDH Chodov, o nichž se zmiňuji v oslavám vě-
nované kapitole.

Finance a rozpočet města
 
 Město Chodov hospodařilo v roce 2004 dle rozpočtu schváleného dne 18. prosince 2003 za-
stupitelstvem města  . Příjmy i  výdaje schváleného rozpočtu byly v celkové výši 270 992 
tis.Kč.  Do schváleného rozpočtu Města Chodova byla zahrnuta globální dotace  ve výši  51 
289  tis.Kč, z toho na sociální dávky 45 mil. Kč. Dále byla do schváleného rozpočtu začleněna 
dotace na neinvestiční výdaje školních a předškolních zařízení v celkovém objemu 60 647 tis. 
Kč.   V průběhu roku   došlo rozpočtovými změnami k navýšení rozpočtu Města na částku 290 
036 tis. Kč. Celkové příjmy k 31.12.2004 dosáhly výše  332 327 tis.Kč, výdaje za stejné ob-
dobí byly ve výši 302 464 tis. Kč. Podíl dluhové služby (splátky půjček a úroků) na příjmech 
obce byl v roce 2004 – 3,9 % , což představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 3 270 Kč. 
Meziročně došlo vlivem přijetí úvěru od ČSOB, a.s. ve výši zhruba 17 mil. Kč k nárůstu za-
dluženosti města o 3 864 tis. Kč a růstu dluhu na jednoho obyvatele města o 654,- Kč.  Nej-
větší investiční akcí v roce 2004 byla rekonstrukce povrchů na stadionu Klubu olympioniků 
ČR v Husově ulici za 6 982 tis. Kč,  příspěvek města na vybudování okružní křižovatky u re-
staurace Daliborka za 5 mil. Kč a celková rekonstrukce ZŠ Komenského v objemu 6 mil. Kč.    
Na opravu bytového fondu ve vlastnictví města bylo z rozpočtu vyčleněno celkem 3 250 tis. 
Kč. Na vybudování nových parkovacích míst a chodníků město vynaložilo  2 698 tis. Kč a na 
opravu chodníků a místních komunikací   6 292 tis.Kč.   

 Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2004

                                                                    upravený                        skutečné 

název kapitoly                                            rozpočet                          čerpání

                                                                    v tis. Kč                           v tis. Kč

-------------------------------------------------------------------------------------------------

- životní prostředí                             14  972,00                                       14 771,77

- doprava                                          14  603,00                  14 530,19

- školství a kultura                          100 209,39                  98 920,66

- vnitřní správa                                 42  996,37                  41 750,89

- sociální věci a zdravotnictví           45 129,00                   43 207,52

- správa majetku města                     46 365,34                   44 521,52

- rozvoj města                                   15  339,00                   14 791,37

- všeobecná pokladní správa             10  422,00                    29 970,64

z toho investiční výdaje           42  963,71                   42 134,80

z toho finanční investice                   23 579,75
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 Hospodaření     Města  Chodova     skončilo   v   roce 2004 přebytkem  hospodaření ve výši 
29 862 645  Kč.

Vyhlášky města
 
 V roce 2004 byla schválena pouze OZV č.1/2004 , kterou byly k 31.12.2004 zrušeny všechny 
dosud vydané obecně závazné vyhlášky o příspěvcích na neinvestiční náklady mateřských 
škol a školních družin.

Vlastnické vztahy – pozemky, nemovitosti
Město Chodov prodalo v průběhu tohoto roku pozemky za 485 900 Kč a koupilo pozemky za 
550 000 Kč (z toho např. bývalé sádky za areálem sběrného dvora v Husově ulici za 250 000,-
Kč). Ze svého majetku Město prodalo objekt  restaurace Koliba ve Vančurově ulici za 
100 000,-Kč . 

  
Církve ve městě

 
Římsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církevŘímsko-katolická církev
Uplynulý rok 2004 byl pro římsko-katolickou farnost rokem zásadních změn. P. Darjusz 
Gebala, který ve  farnosti působil tři roky, se se svými farníky i s Chodovem v únoru 
rozloučil, neboť byl povolán k plnění církevních povinností do Radnice na Rokycansku. 
Provizorně   se od 16. 2. 2004 stal duchovním správcem chodovské farnosti P. Krisztof 
Stawiczki, polský kněz – misionář a řeholník z řádu Klaretiánů ze sokolovské farnosti. 
Materiální správa farnosti, kostela, farní budovy a přilehlých farností byla předána Mgr. 
Štěpánu Glacovi. Po roce spolupráce se toto rozdělení jeví perspektivně, zároveň je však 
jasné, že patnáctitisicové město potřebuje kněze, který bude bydlet přímo zde. 
V souvislosti s uvedenou personální změnou byly pořádány bohoslužby ve středu od 17.00 a v 
neděli od 8.30 hodin. Ostatní farní aktivity zajišťovali farníci spolu s p. Glacem.
Velikonoční obřady se díky havarijnímu stavu kostela uskutečnily ve farní kapli. Léto a 
Svatovavřinecká pouť přilákala i občasné návštěvníky kostela, ve farním sále pak čekalo 
poutníky občerstvení a možnost pohovořit s farníky a s knězem. 
Od září začalo ve farnosti fungovat společenství mládeže, která se schází každý druhý pátek 
večer k četbě písma, modlitbě a k diskusi o palčivých tématech.  
Velkolepé oslavy výročí města Chodova se odrazily i v dění farnosti. Na ekumenickou 
bohoslužbu, celebrovanou Mons. Františkem Radkovským, přišla 1.října asi stovka   
návštěvníků.
Farní budova sloužila nadále k zajišťování sociálních služeb. Jejich poskytovatelem je 
občanské sdružení Khamoro, které je   v prostorách budovy nájemcem. Společnými silami se 
farnost i o.s. Khamoro také starají o údržbu farní zahrady, která láká desítky chodovských 
občanů, především maminky s dětmi.
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Farní charitaFarní charitaFarní charitaFarní charita
 Farní charita i nadále provozovala v chodovské faře charitní šatník. Za rok bylo od dárců 
převzato několik tun šatstva, z nichž 95% bylo vyexpedováno do národní banky 
humanitárního materiálu v Úpici k dalšímu mezinárodnímu i tuzemskému přerozdělení. Farní 
charita měla sídlo v Karlových Varech a jejím ředitelem byl pan Jiří Lášek.
 
 

Zájmové organizace a jejich činnost
Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – Automotoklub Chodov – 
 Předsedou klubu , který měl v tomto roce 34 členů, byl nadále pan Petr Kroupa. Čelnové se 
pravidelně scházeli podle svých zájmů a při plnění úkolů. Brigádnicky byla provedena   gene-
rální oprava střechy na starém objektu dílen automotoklubu . Podařilo se také zkolaudovat ko-
telnu, která byla k hlavní budově přistavěna. Automotoklub zvýšil svoji aktivitu při pořádání 
automobilových soutěží pro své členy i veřejnost. Byly uspořádány čtyři jízdy zručnosti a dvě 
orientační automobilové soutěže- jedna  OAS u příležitosti oslav výročí v Chodově ( její vy-
hodnocení provedl starosta města , Ing.Hora) a  druhá "Mikulášská“. Ta měla prověřit chování 
automobilů na sněhu,ten ale bohužel nenapadl.  
V budově automotoklubu pokračovala ve své činnosti autoškola, p.Šimek , člen AMK Cho-
dov, zde provozoval autodílnu a sídlo v ní  měla také firma Inreklama pana Larese.

Český rybářský svaz – MO BožičanyČeský rybářský svaz – MO BožičanyČeský rybářský svaz – MO BožičanyČeský rybářský svaz – MO Božičany
 Rok 2004 byl pro   místní organizaci zvlášť významným. Členové si připomněli , že již 45 let 
hospodaří samostatně. Historie organizace začala 15.března 1959 v božičanském hostinci U 
Heřmánka. V dubnu 2004 se konalo v Nové Roli slavnostní zasedání zastupitelstva města ke 
40.výročí povýšení Nové Role na město a mezi jinými zde byli oceněni také členové místní 
organizace – předseda Václav Rýdl, vedoucí kroužků mládeže Tomáš Ladislav a bývalá repre-
zentantka v rybolovné technice Alena Tintěrová. Ocenění za čtyřicet let práce předsedy se do-
stalo panu Rýdlovi také v Chodově, kde byl u příležitosti oslav výročí města oceněn Městskou 
pečetí. 

    Jinak byl tento rok stejný jako všechny ostatní, v němž se členové podíleli na jeho činnosti. 
Tradiční Rybářský ples byl uspořádán 13.února v chodovském KASSu. Pro děti ve věku od 
předškoláků po nejstarší školáky uspořádala organizace ve spolupráci s Domem dětí a mlá-
deže v Nové Roli a v Chodově výtvarnou soutěž Namaluj rybu. 

Jako již každoročně byly i v tomto roce připraveny na rybníku v Nové Roli závody v lovu ryb 
na udici, kterých se zúčastnilo 99 dospělých a  30 dětí ve věku do 15-ti let.

  Někteří mladí rybáři , kterých je v organizaci celkem 150 (z toho chodovských 90) vyrazili 
v prvních prázdninových dnech na čtrnáctidenní Dětský rybářský tábor na Hracholuskou pře-
hradu do rekreačního střediska Butov.

  Měsíc říjen byl jako v předchozích letech měsícem výlovu chovných rybníků a vysazování 
ryb do sportovních vod. Lovilo se každou sobotu a neděli a posledním loveným chovným ryb-
níkem byl 23.10. rybník Vodojem. 

Již tradiční rybářská zábava Dolovná se uskutečnila 19.11. v kulturním domě v Nové Roli, 
kde tombolu doplnilo také 50 šupináčů. 

Ke konci roku měla tato organizace 897 členů, z toho 731 dospělých (cca 420 z Chodova).
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    Český svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírodyČeský svaz ochránců přírody

K 31.12.2004   dosáhla základní organizace ČSOP Chodov počtu  38 členů ČSOP a 70 členů 
MOPů (mladých ochránců přírody). V pravidelné činnosti pokračovaly čtyři   oddíly MOP – 
Mývalové, Ještěrky, Veverky a Orli.    Dalovický oddíl Volavky svou činnost ukončil.  Čin-
nost organizace byla koordinována výkonným výborem, který pracoval i letos ve složení: 
předseda - Jan Svoboda (navíc i vedoucí  Regionálního centra ČSOP pro Karlovarský kraj  ), 
revizor - Karel Paul, místopředseda - Miloš Volek, hospodářka - Eva Svobodová (navíc i ve-
doucí Ekocentra Chodováček )  a zástupce vedoucích Mopíků - Stanislava Volková.

Hlavní náplň práce  ZO spočívala nadále v ochraně přírody a životního prostředí, pravidelné 
klubové a víkendové činnosti s dětmi a mládeží a enviromentální výchově, osvětě a vzdělá-
vání. Regionální centrum fungovalo jako poradenské centrum pro ZO ČSOP v kraji, pomá-
halo vzniku nových kolektivů, propagovalo práci s dětmi a mládeží a zastupovalo ČSOP 
v krajských uskupeních dětí a mládeže a nestátních neziskových organizací. Činnost Ekocen-
tra (dále EC) se i v letošním roce zaměřovala na rozvoj enviromentální výchovy  u neorgani-
zovaných dětí a veřejnosti pořádáním ekosoutěží zaměřených na odpadové hospodářství. EC 
provozovalo již několikátým rokem  Minibotanickou zahradu s minigeologickým parkem, 
v níž tento rok přibyl skleník sloužící jako kaktusárium, bylo pořadatelem městského a kraj-
ského kola přírodovědné soutěže Zelená stezka Zlatý list a podílelo se na prezentaci výstavy 
Místo pro život.
Nezastavila se ani činnost na   víkendové základně v Hřebenech, kde byly vyklizeny  sklepní 
prostory.   Tuto základnu pravidelně navštěvovaly všechny   oddíly a prováděly zde pravidelné 
práce v oblasti Hartenberské domény (čištění lesa, potoka, průzkum rostlin a dřevin,  hrabání 
listí napadených jírovců v zámecké aleji, čištění cest a  studánky a další tradiční oddílové 
práce).  Tato základna byla na  požádání propůjčována i dalším mládežnickým organizacím, 
základním školám i dobrovolníkům z  workcampů. Na Hřebenech se konal i letošní dětský 
letní tábor Mladých ochránců přírody, kterého se zúčastnilo 34 dětí. Nadále se táhne neko-
nečné jednání s Českými drahami o odprodeji či přenechání této památkové budovy z 2. polo-
viny 18. století. Do tohoto jednání se koncem roku vložil i poslanec ČR pan Lubomír Suk, 
který přislíbil pomoc ve snaze ČSOP o získání tohoto objektu.
Členové ZO ČSOP Chodov se v tomto roce zapojili do celostátně vyhlašovaných ochranář-
ských aktivit (Ukliďme svět, Den Země, Místo pro přírodu, Zachraňme studánky), do akcí po-
řádaných ornitologickou společností (Vítání ptačího zpěvu, Sčítání kání) a také vyvěšovali ve 
spolupráci s Českými lesy ptačí budky a s myslivci v zimě dokrmovali lesní zvěř. Také 
v tomto roce organizace mapovala výskyt bolševníku a podílela se na jeho likvidaci a pečo-
vala o park v Lesní ulici. 
Svoji činnost prezentovala ZO v cca padesáti příspěvcích v tisku, upoutávkami v chodovské 
kabelové televizi a Zpravodaji města Chodova.

 Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR Junák- svaz skautů a skautek ČR
  Rok 2004 byl pro středisko Junáka v Chodově plný změn. Jejich vyvrcholením byla úplná 
změna vedení střediska Jestřáb. Po zářijovém sněmu byl vůdcem zvolen br. Jan Zapf – Stoupa 
a jeho zástupcem br. Michal Franc- Kulička.  I další, neméně důležité funkce obsadili mladí 
odchovanci chodovského Junáka. V průběhu roku se skauti zapojili do řady již tradičních 
akcí, kterými byly např. Tříkrálová sbírka, Květinový den (za žluté kytičky vybrali   14 566,-
Kč na fond Ligy proti rakovině), Betlémské světýlko (to zanesli také do služeben městské a 
státní policie a hasičům). Skauti byli významnými aktéry chodovského Masopustu, na jehož 
oslavu si vlastnoručně vyrobili tradiční kostýmy. Patnáctý rok činnosti zahájili chodovští 
skauti akcí „Babí léto se skauty“, pořádanou pod záštitou starosty města, a vydáním brožury 
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„Junák v novém tisíciletí“. V říjnu se skauti zapojili do oslav výročí města jako doprovod   ka-
pely z partnerského města Oelsnitz/Erzgebirge. V tomtéž měsíci se zúčastnili Evropské filate-
listické výstavy skautských známek a suvenýrů „Euroscout 2004“ v Praze. Již počtvrté uspořá-
dali v Chodově lampiónový průvod v předvečer výročí vzniku republiky. Mladí skauti měli 
možnost se zúčastnit  již počtrnácté letního tábora , tentokrát v Šindelové.  V městské kni-
hovně  uspořádali  besedu o jamboree v Thajsku,   „Broučkiádu“ a  zapojili se také do akce 
„Noc s Andersenem“. S velkým ohlasem se setkal také již čtvrtý ročník Chodovské notičky, 
který junáci v tomto roce uspořádali v městské knihovně. Do tří kategorií soutěže se zapojilo 
sedmdesát dětí, převážně členů skautských oddílů celého Sokolovska.

KhamoroKhamoroKhamoroKhamoro
 Občanské sdružení Khamoro poskytovalo v roce 2004 své služby nejen dětem, ale také do-
spělým. V průběhu roku sem našlo cestu asi 120 dětí, z nichž 65 chodilo pravidelně, tj. ale-
spoň jedenkrát v týdnu.    Dospělí sem přicházeli se žádostí o radu či pomoc a někteří zde na-
lezli dočasný azyl v ubytovně, které o.s. Khamoro v tomto roce převzalo do provozování od 
Farní charity.  Byl také bezpočet těch, které pracovníci Khamora navštívili v jejich bytech a 
řešili s nimi jejich mnohdy nelehké osudy. A nakonec do Khamora přicházeli ti , kteří se   
chtěli podívat na některou z   akcí, které zde byly pořádány v průběhu celého roku. Významné 
místo  mezi těmito akcemi měl již třetí ročník Mezinárodního dne Romů, který proběhl  v pro-
storách KASSu Chodov a v jeho okolí  .   Děti, mládež i dospělí tak shlédli odpolední prezen-
taci romských tanců, divadlo a  děti mohly soutěžit v různých disciplínách. Taneční zábava 
s účastí téměř 300 lidí byla nádherným zakončením svátku všech lidí romské národnosti.
Již tradičně pořádalo Khamoro letní tábor, tentokrát u Bystřiny u Sokolova, jehož se zúčast-
nilo cca 43 dětí z celé ČR, Mikulášskou a vánoční besídku a nově zorganizovalo soutěž „Su-
perstar“.  
Činnost Khamora je podporována nejen úřady na místní či krajské úrovni, ale podporu má 
také od některých chodovských firem, které mu poskytly věcné dary. 

KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV KIT KLUB CHODOV  
   KIT klub Chodov vyvíjel aktivitu v průběhu celého roku. Na jaře uspořádal  krajskou postu-
povou soutěž pro žáky, které se zúčastnilo 15 modelářů z Mariánských Lázní, Kovářské a 
Chodova se sedmnácti modely techniky a třinácti  modely letadel. Vítězové měli šanci po-
stupu na mistrovství republiky, které se konalo ve Zdicích. Absolutní jedničkou celé soutěže 
byl Jakub KAPLAN (nar. 1989) z Mariánských Lázní.
        Již tradičně uspořádal chodovský KIT klub další „Chodovskou chmelnici“. Tato soutěž 
je určena především seniorům, ale některé kategorie byly otevřené i pro juniory a žáky.V této 
soutěži se sešlo   téměř 300 modelů od 112 modelářů, kteří se do Chodova sjeli skutečně 
z velké dálky. Dorazili modeláři z Mladé Boleslavi, Prahy, Liberce, Děčína, Plzně a pochopi-
telně z Karlovarského kraje. Soutěž byla skvěle připravena a soutěžící se hlavně těšili na ceny, 
které do soutěže věnovala chodovská porcelánka  . Tato soutěž má mezi modeláři dobrý zvuk 
a větší účasti brání poloha Chodova, protože Moraváci to mají k nám skutečně daleko.
     KIT KLUB Chodov v roce 2004 rovněž organizoval nejvyšší soutěž roku – Mistrovství re-
publiky. Tato soutěž se ale konala v Plzni, takže členové klubu vložili do soutěže hlavně svoji 
práci a znalosti, sponzorsky se na akci podílelo město Plzeň a plzeňské firmy a organizace.
     Ke konci roku 2004 měl KIT KLUB Chodov, jehož předsedou byl JUDr. Jan Mikač,   24 
členů, z toho 3 byli důchodci a  10 dětí do 16 let.  

Kynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub ChodovKynologický klub Chodov
  V roce 2004 měl kynologický klub v Chodově, vedený panem Miroslavem Bezděkem,  62 
členů, z toho 48 aktivních. Byl to za poslední roky nejvyšší stav členů se zájmem o výcvik psů 
jak pro osobní potřebu, tak pro sportovní kynologii. Již pravidelně se v klubu uskutečnily 
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zkoušky všestrannosti , zkoušky základního výcviku a také mezinárodní zkoušky. Na jaře se 
těchto zkoušek zúčastnili také začínající členové. Již tradičně chodovský klub uspořádal 
ukázky výcviku na oslavách MDD a již několikátý ročník Voříškiády. 

Myslivecké sdružení Chodov - LomyMyslivecké sdružení Chodov - LomyMyslivecké sdružení Chodov - LomyMyslivecké sdružení Chodov - Lomy
      Členskou základnu této zájmové organizace tvořilo pouze 14 členů. Ti  se podíleli na orga-
nizaci soutěže žáků základní školy v ul. Komenského ve sběru kaštanů a žaludů pro přikrmo-
vání zvěře, prováděli odčervení spárkaté zvěře antiparazitárním přípravkem Cermix. V září 
proběhly v Chodově také zkoušky lovecké upotřebitelnosti psů velkých a malých plemen pod 
záštitou Okresního mysliveckého spolku Sokolov. V průběhu lovecké sezóny bylo v honitbě 
Chodov- Lomy uloveno 21 prasat, 16 kusů srnčí zvěře, 14 lišek a na společných honech 20 za-
jiců, 8 bažantů, 1 husa a 24 kachen. Předsedou tohoto sdružení byl nadále Ing. Josef Štrudl. 

Sbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů ChodovSbor dobrovolných hasičů Chodov
   Ve vedení Sboru dobrovolných hasičů (dále SDH) nenastaly   žádné změny, jeho starostou 
byl   nadále pan Ladislav Zapf.  K  31.12.2004  čítala členská základna   65 členů (53 do-
spělých a 12 mladých hasičů).

Členové základní organizace (dále ZO) se jako každý rok starali o údržbu techniky i budovy 
Městského záchranného systému . Nejvýraznější opravou byla generálka čerpadla Liazky. 
Byly také pořádány exkurze na požární zbrojnici a besedy pro děti, které se týkaly problema-
tiky požární a civilní ochrany. Tak, jako každý rok, se konal Hasičský ples, hasiči pomáhali 
při organizaci oslav Masopustu, Běhu Terryho Foxe či Běhu Smolnickým kopcem,  stavěli  
májku a asistovali při pálení  čarodějnic, ale hlavní událostí roku 2004 byly oslavy 130. výročí 
založení SDH Chodov,  které jsou popsány v úvodu letošního zápisu jako součást celoměst-
ských oslav. Při této příležitosti bylo několik  členů SDH Chodov vyznamenáno vysokými ha-
sičskými vyznamenáními, dále byla udělena ocenění i dalším členům sboru z rukou starosty 
města, okresního starosty Sdružení hasičů Českomoravského svazu SDH  i   starosty chodov-
ského sboru. V průběhu oslav mohli návštěvníci shlédnout výsledky činnosti chodovského 
sboru i sborů z okolí, např. výstavu hasičských vozů (od těch nejstarších exemplářů až po nej-
modernější techniku) a v neposlední řadě i součinnost více jednotek při ukázce záchrany osob 
z věžového domu, která vyvrcholila záchranou osob pomocí vrtulníku Armády ČR z Plzně.
Nedílnou součástí práce sboru je sportovní činnost, do níž je zapojena velká část členů (12 
mladých hasičů, 6 dorostenců, 9 žen a dvě desítky mužů) a  podílí se na úspěších, které hasič-
ská veřejnost velmi cení. Družstvo mládeže se v roce 2004 zúčastnilo celkem devíti soutěží. 
Jeho nejvýraznějším úspěchem byl opětovný postup na mistrovství ČR v mládežnických ko-
lektivech. Dalšími úspěchy byla první místa na pohárových soutěžích v Útvině, v Březové u 
Sokolova, Kamenném Újezdě a v Jáchymově. A jako každý rok, i letos byl dětem odměnou  
letní tábor, který se tento rok konal opět v malebném prostředí okolí Opočna.  
Družstvu dorostu se podařilo  postoupit na mistrovství ČR, které proběhlo v Praze. Zde se  vý-
borně umístil Tomáš Kalužík, když v  konkurenci nejlepších dorostenců z celé ČR obsadil 28. 
místo. V průběhu roku se družstvo zúčastnilo 3 samostatných dorosteneckých závodů a téměř 
všichni dorostenci tvořili základ družstva mužů, které dosáhlo také nemalých úspěchů. Bohu-
žel, ke konci roku se družstvo dorostu rozpadlo pro malý počet členů.  
Družstva žen i mužů v roce 2004 přivezla ze svých závodů a pohárových soutěží řadu 
pěkných umístění. Ženy obsadily první místa v soutěži v Dalovicích a Jirkově a další 2 druhá 
místa a 3 třetí místa z ostatních pohárových soutěží.  Muži přivezli první místa ze Žlutic a 
z Jirkova, druhá místa z Útviny a Nejdku. Kolektivu žen ani mužů se letos postup z krajského 
kola v požárním sportu nepodařil, muži se umístili na 2. místě, ženy skončily na 3.místě. 
 

ZO Českého zahrádkářského svazuZO Českého zahrádkářského svazuZO Českého zahrádkářského svazuZO Českého zahrádkářského svazu
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Chodovská základní organizace (dále ZO) měla v tomto roce 450 členů, kteří hospodařili na 
427 zahrádkách. Jejím předsedou byl  pan Milan Černý. Dobrý zvuk této ZO šířil pan Emil 
Ptáčník, nestor chodovských zahrádkářů, podáváním pravidelných a fundovaných rad v „Re-
ceptáři“,  zveřejňovaném v chodovském Zpravodaji a také v pořadech kabelové televize. 
V červnu uspořádali zahrádkáři „Den dětí“ a také soutěž „Mladý zahrádkář“ v osadě č.1 pod 
Zpěváčkem, které se zúčastnilo 38 dětí. Ceny vítězům předal starosta města, Ing. Josef Hora.
V tomto roce  zahrádkáři pokračovali v protestech proti hrazení poplatku za odvoz komunál-
ního odpadu, vznikajícího  v souvislosti  s jejich zájmovou  činností.

Obyvatelstvo
  
Věkové složení obyvatelstva v roce 2004

muži ženy celkem %
do 6 let 442 420 862 5,7
od 6 do 15 let 822 743 1565 10,4
od 16 do 20 let 532 533 1065 7,1
od 21 do 40 let 2505 2439 4944 33
od 41 do 60 let 2141 2192 4333 28,9
nad 60 let 962 1267 2229 14,9
celkem 7404 7594 14998 100

V roce 2004 se z Chodova odstěhovalo 166 obyvatel  a 120 se  přistěhovalo  . V průběhu roku 
se narodilo 66 dětí (42 chlapců a 24 děvčat) a zemřelo 50 osob (30 mužů a 20 žen).  

    Součástí evidence obyvatel je dle § 12 odst. 1 zákona č. 133/2000 Sb., o evidenci obyvatel a 
rodných číslech, ve znění pozdějších změn, zrušení údaje o místu trvalého pobytu. Za celý rok 
2004 bylo v této věci zahájeno 157 správních řízení. V souvislosti se správními řízeními bylo 
evidencí obyvatel dosud vydáno 201 rozhodnutí.  Všechny žádosti, podané ve věci zrušení 
údaje o místu trvalého pobytu , byly vedeny dle správního řádu, z čehož ve 102 případech byl 
údaj o místu trvalého pobytu zrušen.  V takovém případě se pak  místem trvalého pobytu stává 
sídlo ohlašovny, v jejímž územním obvodu byl občanovi trvalý pobyt zrušen. K 31.12.2004 
bylo tedy na adrese Městského úřadu Chodov úředně trvale přihlášeno 242 občanů. 

Městský úřad věnoval pozornost nejmladším i nejstarším občanům města pokračováním   tra-
dice vítání občánků a osobních gratulací vedení města nejstarším jubilantům.

Bydlení
Byty v majetku města

 
 K 31.12.2004  spravovala příspěvková organizace města Chodova, Bytservis, celkem 661 ná-
jemních  bytů  a 8 podnikatelských  nebytových  prostor  se samostatným vstupem (situova-
ných v přízemí bytových domů a nebytových prostor ).

V průběhu roku 2004 bylo prodáno podle zákona č.72/1994 Sb. (do osobního vlastnictví) 110 
bytů a nebytových prostor. Formou podání nejvyšší nabídky byly prodány 4 volné městské 
byty v prodaných domech.

Bytservis zajišťuje správu 102 neprodaných bytů a nebytových prostor v prodaných domech.

K 31.12.2004 bylo  evidováno  celkem 499 žádostí o přidělení bytu z toho: 
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156 žádostí na byt o velikosti 1+1

254 žádostí na byt o velikosti 1+2

89 žádostí na byt o velikosti 1+3

V roce 2004 bylo přiděleno 11 bytů I.kategorie o velikosti:

1+1 - 3 byty 

1+2 - 3 byty 

1+3 -  5 bytů 

 

     Výše celkových dluhů  na nájemném a  službách spojených s  užíváním bytů, nebyto-
vých   prostor  a   ubytoven  k 31.12.2004 činí 10.223.411,--Kč. 

     Celkové  výnosy  spojené  se  správou  bytových  domů a ubytovny v majetku města či-
nily cca 13.384.000,--Kč.  

Bytservis Chodov vynaložil   na zajišťování správy ,  údržby a oprav  bytových domů a 
ubytovny v roce 2004 celkem cca 12.270.000,--Kč. Mezi větší opravy, realizované Bytservi-
sem, patřila oprava stěny věžového panelového domu Poděbradova 702, osazení radiátorů ter-
mostatickými ventily ve všech bytech v majetku města a další.

V průběhu roku 2004 byla realizována tzv. malá oprava dvou bytových domů Osadní 
č.p.671-672-673, Budovatelů 679-680-681 zahrnující opravu balkónů, statické kotvení panelů 
a betonových fasádních prvků, opravu spár a nátěr fasády. Byty v takto opravených bytových 
domech budou za zvýšenou kupní cenu prodávány nájemníkům do osobního vlastnictví. 

   23. září 2004 proběhla úspěšně kolaudace akce “ Celková rekonstrukce bytového domu 
v ulici Obránců míru č.p.682-683 Chodov“. Její zhotovitel,  Báňská stavební společnost, s.r.o. 
Sokolov, dodržel termín, cenu a dobrou kvalitu díla a opravený bytový dům o 37 bytových 
jednotkách byl předán Bytkonstrukci Chodov, družstvu, které všechny byty v říjnu 2004 před-
alo nájemníkům družstva do užívání. Celková rekonstrukce tohoto domu si vyžádala     ná-
klady ve výši 22,3  mil. Kč, z nichž  5 mil. Kč plynulo z rozpočtu Města Chodov. 

 

Ostatní byty
 

Realitní kancelář pana Miroslava Kupce, Domino, spravuje již od roku 2002 161 nájem-
ních bytů v domech U Koupaliště 808 a 809, které jsou majetkem pana Kupce a 951 bytů 
v podílovém vlastnictví. V roce 2004 bylo na těchto domech provedeno několik větších in-
vestičních akcí, mezi nimiž dominuje zateplení fasád domů v ul. ČSO 918-919 a U Porce-
lánky 859-864 ( zde bude pokračovat ještě v roce 2005), výměny oken na celých domech 
v ul. Palackého 707, U Porcelánky 860 a 862 a celková oprava balkónů domu čp. 768 
v Čapkově ulici.    
Stavební bytové družstvo Rozvoj Sokolov spravovalo v Chodově celkem 1934 bytů. 
V průběhu roku byly provedeny výměny oken na domech v ul. ČSO 931, 933-935  v ČSA 
687,  zrekonstruovány balkóny v ul. Dukelských hrdinů 839 a Palackého 713-716 a byly 
zatepleny fasády domů 9.května 751-752 (včetně rekonstrukce balkónů) a Palackého 711-
712. 

 
Chodovská pobočka Bytových služeb s.r.o. Sokolov měla v roce 2004 ve správě 12 spole-
čenství vlastníků  s celkovým počtem 492 bytových jednotek. Větší opravy a investice 
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v celkovém nákladu cca 5,2 mil. Kč byly v roce  2004 provedeny v domech Zahradní  640 
- 641 ( oprava střechy) , Čapkova  771 - 772 (výměna oken), Jiráskova 773 – 774(oprava 
chodníku a zadních vchodů), Jiráskova 777 – 778 (oprava a obnova chodníků ,  rekon-
strukce  tzv. anglických dvorků ), Jiráskova 779 -780 (oprava a obnova chodníků), U Po-
rcelánky 867 – 869  (zateplení, okna, balkony).

 V průběhu roku bylo prováděno na náklady vlastníků jednotlivých bytových jednotek 
velké množství stavebních úprav v bytech, zejména výměn bytových jader v panelových 
domech. K těmto stavebním úpravám vydával odbor stavebního úřadu Městského úřadu 
v Chodově stavební povolení.

 

Rodinné domy
  

 V tomto roce bylo zkolaudováno hned několik nově postavených rodinných domů:  č.p. 1007 
v ulici  Staroměstská,  č.p. 1109 v Lesní ulici,   č.p. 1111 a 1114 v Poděbradově ulici,  č.p. 
1112 v Krátké a  č.p. 1113  v Karlovarské ulici.
                                                        

Životní prostředí

Hluk, čistota ovzduší
 Chodovem projíždělo velké množství nákladních aut firmy APB Plzeň, která dovážela ze-
minu na stavbu supermarketu Interspar v Karlových Varech – Dvorech za účelem vytvoření 
protipovodňového valu  . Tento nárůst nákladní dopravy byl předmětem častých stížností ob-
čanů města a také jednání vedení města Chodova se jmenovaným  dopravcem. 
Po stížnostech občanů Chodova a Staré Chodovské, týkajících se zvýšeného zápachu ,uložila 
Česká inspekce životního prostředí vintířovské výrobně keramzitu Liapor  vypracování 
tzv.rozptylové studie. Tato studie prokázala, že firma splňuje veškeré předpisy a nařízení.

Skládka domovního odpadu
 
      Společnost Chotes s.r.o. , zajišťující nakládání s odpady, rozšířila v průběhu roku 2004 
svou působnost zejména v odvozu tříděného odpadu   ve Vintířově, Vřesové a Stříbrné. 
     Spolupráce se společností Ekokom a.s. pokračovala v tomto roce uskutečněním třídenní 
výstavy pod názvem  Tonda Obal, určené   žákům chodovských ZŠ .  Výstava , instalovaná 
v zasedací místnosti městského úřadu, byla zaměřena na  problematiku sběru a využití třídě-
ného odpadu . 

     V Chodově bylo v roce 2004 vytříděno o 39% odpadu více než vloni,  a to 90,8 t papíru, 
54,22 t skla a 37,6 t plastu, tj. celkem 182,62 tun tříděného odpadu. Dále společnost odvezla 
od občanů Chodova   2 278 tun komunálního a 928 tun ostatního (zejména objemného) od-
padu.
     

      V březnu 2004 bylo Úřadem průmyslového vlastnictví zapsáno logo společnosti do rej-
stříku ochranných známek. 
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     V červnu   společnost Chotes s.r.o. požádala Energetický regulační úřad o udělení licence 
pro provozování živnosti „rozvod tepelné energie“ pro objekt Předávací stanice (havarijní pro-
pojky). Licenci firma  získala k 1.7.2004.
    Pro zlepšení zimní údržby a čistoty komunikací bylo v tomto roce zakoupeno moderní ko-
munální vozidlo Mercedes – Benz Unimog se zametací nástavbou, sypačem a sněhovým plu-
hem.
       Již od prvních letních dnů zahájili zaměstnanci firmy přípravy na zajištění výzdoby a 
technického zabezpečení pro říjnové celoměstské oslavy. Veškeré technické činnosti spojené 
s přípravou oslav výročí města a ve dnech oslav (rozmisťování odpadních kontejnerů a košů, 
vyvěšování transparent, vlajek a třepetalek, upevňování stožárů, úklid prostranství, odvoz od-
padků ,  a řady dalších) zvládla společnost Chotes na velikou jedničku. 
     Společnost zaměstnávala v roce 2004 v hlavním pracovním poměru 40 zaměstnanců a 
v rámci veřejně prospěšných prací 7 osob. Obrat společnosti překročil 41 mil. Kč.

Veřejná zeleň
  V tomto roce byla veřejná zeleň ve městě udržována firmou Gardena. Jenom na sekání trávy 
bylo vynaloženo  téměř 4,1 mil. Kč. 

Rodinu lip, které byly ve městě vysazovány již v minulých letech u příležitosti státních výročí, 
doplnila v tomto roce lípa stříbrná , která byla vysazena 30.4.2004 jako Strom Evropy před po-
liklinikou. Bohužel, po 87 dnech vandalové této lípě  uřízli korunu . Byl vysazen další stejný 
strom, který se již obětí lidské hlouposti nestal.  Poblíž  této lípy byl na podzim vysazen další 
strom, který je zatím jediným svého druhu ve městě , jinan dvoulaločný (gingko biloba).

 

Technická vybavenost města

Teplofikační majetek města Chodova nadále obhospodařovala společnost   Marservis. Město 
Chodov dalo Marservisu v roce 2003 jednostrannou výpověď s úmyslem provozování teplofi-
kací prostřednictvím své společnosti Chotes, s.r.o. již od roku 2004. Jelikož se Marservis proti 
této výpovědi u soudu odvolal a státní Energetický regulační úřad neudělil M ěstu na distribuci 
tepla  licenci, ke změně v hospodaření s městským teplofikačním majetkem v tomto roce ne-
došlo.
V rámci rekonstrukce Bezručovy ulici (viz. také „Doprava“), byly kompletně vyměněny ve-
škeré inženýrské sítě a povrchy.  
 Byla realizována další etapa rekonstrukce víceúčelové plochy v Bezručově ulici v nákladu 1,8 
mil. Kč. V této ulici byla také  na budově čp. 567 (první chodovská pošta a později budova 
Městského úřadu) vyměněna okna a  zateplena fasáda za 1,6 mil. Kč.  Stavební úpravy byly 
provedeny také na budově školy v Komenského ulici s náklady za 4,01 mil. Kč (výměna oken, 
zateplení fasády, rekonstrukce topení) a ve smuteční síni na hřbitově (zřízení a vybavení míst-
nosti pro pozůstalé a instalace nového  chladícího boxu ). Ve školní jídelně ve Smetanově 
ulici byla dokončena poslední etapa rekonstrukce , která si vyžádala 3,06 mil. Kč.

Bezpečnost ve městě

Městská policie
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     Početní stav strážníků Městské policie Chodov (dále MP) byl ke konci roku  1+17, čili vel-
itel (JUDr. Jan Mikač), 16 strážníků pro výkon služby a jedna strážnice na mateřské dovolené. 
     V souvislosti s rozšířením činnosti pana Staňka v oblasti prevence kriminality byl s účin-
ností od 1.1.2005 schválen druhý zástupce velitele MP  v osobě Josefa Nekyse. Současně 
s tím proběhlo v měsíci listopadu výběrové řízení na doplnění početního stavu strážníků 
městské policie, kterým úspěšně prošel pan Lukáš Krejčí,  doposud zaměstnaný  jako strážník 
MP v Karlových Varech.  
     Zástupce velitele MP, pan Ladislav Staněk, provádí již čtvrtý rok preventivní přednášky na 
všech stupních škol a školských zařízení ve městě. Přednášky jsou zaměřeny tématicky (etika, 
morálka, trestnost jednání pro společnost, šikana, drogy, automaty, apod ) a jsou koncipovány 
spíše jako besedy.   Ze strany ředitelů škol a pedagogických pracovníků zaznívá pouze chvála 
na velmi odborný a zajímavý přístup pana Staňka k těmto besedám  .
Velitel MP Chodov  byl radou města jmenován do funkce  manažera prevence kriminality 
s odpovědností za všechny projekty prevence ve městě Chodově. 
     Město Chodov vybudovalo za 1,9 mil. Kč s využitím státní dotace městský kamerový do-
hlížecí systém. Kamerový systém byl dobudován počátkem prosince a do zkušebního  pro-
vozu bylo uvedeno osm kamerových bodů rozmístěných na nejožehavějších místech ve městě. 
Ke konci roku fungoval tento systém pouze on-line , informace vyhodnocoval policista OOP 
Chodov, kde je umístěno monitorovací pracoviště. V průběhu prvního čtvrtletí dalšího roku 
budou  odstraňovány provozní závady a nedostatky a bude zprovozněno záznamové zařízení 
tohoto systému. Na monitorovací pracoviště nepravidelně docházejí  i strážníci MP, aby se se-
známili s obsluhou a rozsahem kamerového systému.
 Téměř všechny ukazatele výslednosti činností zabezpečovaných strážníky MP vykazovaly 
oproti roku 2003 nižší čísla (např. přestupky – 2230, pokuty- 1018, botičky nepovoleně parku-
jícím vozidlům – 572, poskytnutí první zdravotní pomoci – 75, umístění psů do útulku – 32 ). 
To neznamená, že by strážníci méně pracovali, ale nelze, aby počty přestupků stoupaly done-
konečna. 
 Strážníci MP jsou součástí Městského záchranného systému. Toto postavení naplňují beze 
zbytku, protože okamžitě zasahují na místech, kde občané Chodova potřebují pomoc. Strá-
žníci poskytují pomoc při uvíznutí ve výtahu, zabouchnutých dveřích bytu, pomáhají při ztrátě 
klíčů nebo dokladů, pomáhají při pátrání po zatoulaných psech. Nejúčinnější pomoc poskytují 
při různých zraněních osob. Jedná se hlavně o úrazy, srdeční nevolnosti, dopravní nehody 
nebo pokousání psem. Strážníci jsou odborně vyškoleni pro poskytnutí první pomoci, kterou 
na místě účinně poskytují do doby příjezdu rychlé zdravotní pomoci. Tímto se jim daří zmírnit  
následky zranění či dokonce zachránit život postiženého.
V červnu se strážníci zapojili do pátrání po šestileté Věře Wolfrámové, která byla  unesena ne-
známým mužem a poté   pohřešováno až do pozdních večerních hodin dalšího dne. Pátrací 
akci, do níž se kromě samozřejmého plného nasazení všech složek Městského záchranného 
systému, psovodů a vrtulníku  zapojila také řada dobrovolníků, řídil osobně starosta města, 
Ing. Josef Hora. Tato mimořádná událost se projevila stísněnou náladou v celém městě, což 
potvrzovala téměř 100% absence dětí v ulicích města. Děvčátku se podařilo svému únosci 
uprchnout a bylo nalezeno náhodným chodcem u obce Rovná. Po jejím několikadenním po-
bytu v nemocnici a návratu domů navštívil rodinu starosta města s vedoucí odboru školství, 
mládeže, kultury a sportu a  předali Věrce  plyšového medvěda a sladkosti. 
V roce 2004 vykonávala MP Chodov svoji činnost také ve Vintířově  na základě veřejno-
právní smlouvy uzavřené mezi Městem Chodov a obcí Vintířov. Výslednost práce chodovské 
MP ve Vintířově nelze měřit počtem pokut a zjištěných přestupků, ale tím, že v obci  byly vy-
řešeny problémy, které místní obyvatele trápily. Bylo zjištěno celkem 102 přestupků a uloženy 
pokuty ve výši 18 400 Kč. Strážníci zde zjistili 10 autovraků a zajistili jejich likvidaci z veřej-
ného prostranství. Jeden toulavý pes byl odvezen do útulku.
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    V roce 2004 byla dokončena výstavba garáží pro vozidla MP umístěných na zadní straně 
budovy. Kolaudace proběhla v červenci a od té doby byly pro vozidla využívány dvě garáže a  
třetí sloužila k uskladnění materiálu a nářadí pro zabezpečování  výkonu trestu obecně pro-
spěšných prací, které má na starosti pan Josef Morávek.   Na výstavbě garáží se podíleli bri-
gádnicky   také strážníci, zejména na konečných terénních úpravách.           
           

Policie ČR
 V roce 2004 prošetřilo Obvodní oddělení Policie České republiky (dále OOP) 556 trestních 
oznámení, z nichž se podařilo objasnit cca 70%   činů. Tato výslednost  zařadila  OOP Cho-
dov v hodnocení Okresního ředitelství policie ČR Sokolov mezi nejlepší útvary. V průběhu 
roku bylo policisty řešeno 1219 přestupků, z jichž 665 bylo řešeno blokovými  pokutami (za 
ně bylo vybráno 565 900,-Kč) a 220 přestupků bylo oznámeno k projednání správnímu od-
boru Městského úřadu Chodov. Z důvodu nezjištění pachatele bylo odloženo 158 přestupků. 
Nadále přetrvává majetková trestná činnost . Jedním z kurióznějších činů tohoto typu bylo vy-
loupení chodovské smuteční obřadní síně neznámým pachatelem, při němž byla, odcizením tří 
radiomagnetofonů s CD přehrávači, kosmetického kufříku, prstenu ze žlutého kovu a dvanácti 
tisíc Kč v hotovosti a  také poškozením omítky a dveří budovy, způsobena škoda za cca 
45 000 Kč.  

OOP Chodov, jehož vedoucím byl kpt. Ladislav Šimko,  se potýká již několik let s podstavem 
policistů. Z plánovaných 26 bylo ve službě pouze 23 , z nichž další jeden policista byl vy-
členěn pro obsluhu kamerového systému. 

Požární ochrana
                                                            

 Hodnocení orgánů státní správy (Hasičský záchranný sbor   Karlovarského kraje, územní  od-
bor  Sokolov- dále HZS KK ÚO Sokolov) vyznělo pro chodovskou jednotku požární ochrany   
i v tomto roce   velmi   pozitivně jak v části represe, tak v ostatních částech týkajících se po-
žární ochrany. V oblasti odborné přípravy byl výcvik zaměřen na spolupráci HZS KK ÚO So-
kolov a ZS Sokolov. Tato činnost probíhala na základě zpracovaného plánu odborné přípravy 
v rozsahu 88 hodin.  

Ke smlouvám o zabezpečení požární ochrany pro obce Jenišov a Božičany  byl vypracován 
dodatek  účinný od 1.1. 2004, na jehož základě každá z těchto obcí přispěla do rozpočtu města 
Chodova částkou 44 tis. Kč ročně. Další léta budou opět řešena uzavřením dalších dodatků 
k těmto smlouvám. Dne 12. června roku 2002 byla obnovena a podepsána nová smlouva, ve 
které se  Město Chodov a společnost Chodos Chodov s.r.o  dohodly na vzájemné spolupráci 
v oblasti poskytování pomoci při provádění požárních zásahů a záchranných prací při živel-
ných pohromách a jiných mimořádných událostech na území společnosti Chodos Chodov 
s.r.o. Tato smlouva je uzavřena na dobu určitou s platností do 31. 12. 2007 a pro rok 2004 
byla dodatkem ke smlouvě dohodnuta  úhrada ve výši 91.000,- Kč. Byla  uzavřena také  
smlouva se společností Sater Chodov spol.s.r.o o likvidaci nebezpečných látek, které nashro-
máždí JPO II svou zásahovou činností , zejména při likvidaci následků dopravních nehod a 
podobných událostí. Na základě analýzy požárovosti za rok 2004, zpracované HZS ÚO Soko-
lov, byly přímé škody způsobené požárem  v katastru města Chodova ve  výši  402,5 tis. Kč  a  
uchráněné  hodnoty byly vyčísleny na částku 1 954 tis. Kč. 

V roce 2004 vyjela jednotka požární ochrany II SDH Chodov celkem 166 krát, z toho bylo 57 
požárů, 13 dopravních nehod, 2 živelné pohromy, 33 úniků nebezpečných chemických látek, 
49 technických havárií, 7 planých poplachů a výjezdů v rámci cvičení. K největším zásahům 
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patřil výjezd k rozsáhlému požáru lesního porostu v  okolí Nových Domů a Háje, kde muselo 
být vzhledem k nepřístupnosti terénu nasazeno letecké hašení za pomoci vrtulníku. Chodov-
ská jednotka zde poprvé ve své historii prováděla doplňování hasiva do tzv. bambi-vaku v 
podvěsu policejního vrtulníku . 

Chodovští hasiči zasahovali také u letecké nehody, která se stala na letišti v Horách u 
Karlových Varů. Došlo zde ke zřícení malého ultralehkého letadla.    Zde zasahovala jako 
první Záchranná služba K.Vary a PČR K.Vary, která měla v péči těžce zraněného pilota. Cho-
dovská jednotka se podílela na chlazení palivové nádrže a posléze  asistovala při odstranění 
vraku letadla.   

Při jednom z technických zásahů museli hasiči vyprostit dvě desetileté děti z kabiny 
výtahu, z nichž jedno děvče bylo zaklíněné mezi kabinou a výtahovou klecí v Poděbradově 
ulici. Po úspěšném vyproštění bylo dítě se zraněnou dolní končetinou předáno do péče lékařů.

Hasiči také zachraňovali psa a kočku z chodovského potoka a dvakrát asistovali při od-
stranění obtížného hmyzu.  

Jednotka požární ochrany obce Chodov čítala k 31. 12. 2004 celkem 25 členů, z čehož 
20 členů bylo  vázáno dohodou o pracovní činnosti.   V rámci  údržby technických prostředků 
byl zásluhou pana Stanislava Šimrala, technika JPO ,dostaven další osvětlovací stožár na TA-
2 A31 a  bylo nakoupeno vybavení zásahové jednotky v hodnotě cca 250 tis. Kč.  (např. plo-
voucí čerpadlo Froggy, tři nové radiostanice, konzervátory baterií, ochranné prostředky pro 
hasiče) a byla provedena  generální oprava čerpadla CAS 24KL101.

Preventivně  bylo v průběhu roku provedeno několik kontrol dodržování předpisů o 
požární ochraně na Městském úřadu a vedení dokumentace města a také revize hasících pří-
strojů a požárních vodovodů v objektech, které jsou  majetkem Města a TJ Spartak Chodov. 
Zde nebyly zjištěny žádné nedostatky.  Byla uskutečněna také řada exkurzí v požární zbrojnici 
a  besed  pro děti se zaměřením na protipožární a civilní ochranu , které navazovaly na vý-
ukové osnovy škol.

V rámci krizového plánování, které je další povinností požární ochrany, byly plněny 
úkoly vyplývající z pravidelných porad tajemníků bezpečnostních rad obcí s rozšířenou působ-
ností a určených obcí, pořádaných Krajským úřadem Karlovarského kraje. Byly tak např. na-
plánovány postupy a řešení při mimořádných situacích, hospodářská opatření pro krizové 
stavy a další.

Pro zajištění činnosti Městského záchranného systému  byla v tomto roce dokončena 
první etapa opravy elektroinstalace operačního střediska Městské policie Chodov a byl připra-
ven projekt na druhou etapu. Zastupitelstvo města odsouhlasilo bezplatný převod osmi kusů 
elektronických výstražných sirén , jejichž hodnota činila cca 1,65 mil. Kč, do majetku státu, 
potažmo Hasičského záchranného sboru Karlovarského kraje. Tímto nebyla dotčena možnost 
místního ovládání sirén a přístupu k technologii včetně softwaru a hardwaru .

Bezpečnostní rada města

 V souladu se zákonem č. 240/2000 Sb., o krizovém řízení a o změně některých zá-
konů (krizový zákon) a nařízení vlády č. 462/2000 Sb., k provedení § 27 odst. 8 a § 28 odst. 5 
tohoto zákona v platném znění se sešla 20.5.2004 Bezpečnostní rada (dále jen BR) města. Jed-
ním z nejdůležitějších bodů jednání bylo jmenování nového člena bezpečnostní rady, mjr. Bc. 
Jaromíra Homolky, zástupce HZS KK ÚO Sokolov. Dále byly  projednávány úpravy Krizo-
vého plánu a Povodňového plánu a otázky spojené s ochranou obyvatelstva a průběžně byly 
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zpracovávány podklady pro potřebu HZS Karlovarského kraje a obce s rozšířenou působností 
Sokolov. Dne 26.7.2004 dle určení okresního ředitele plk. Oldřicha Tomáška byl pro město 
Chodov určen zástupce do BR města Chodova, a to velitel   pplk. JUDr. Ladislav Reismüller, 
zástupce Policie ČR, Sokolov. Jmenování nového člena proběhne v roce 2005 na prvním jed-
nání BR.  

Složení BR v roce 2004:

tajemník: BR: Martina Svobodová, 

členové:  Ing. Josef Hora, Stanislav Pochman, Josef Kertész, Ing.Robert Franče, JUDr. Jan 
Mikač, Jiří Kiss, kpt. Ladislav Šimko,  mjr. Bc. Jaromír Homolka

Zdravotnictví

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
                  

   Zdravotnictví zůstalo v roce 2004 beze změn. Chodovská veřejnost  mohla využívat zdra-
votnických služeb ve stejném rozsahu a kvalitě jako v předchozím roce. Ve městě ordinovali 4 
praktičtí lékaři, 4 dětští lékaři, ortoped, 2 chirurgové, 5 zubních lékařů, gynekolog, laborantka, 
oční lékař, ortoptická sestra, několik logopedů, otorinolaryngolog a  internista. Tak zvanou síť 
zdravotnických služeb stále tvoří Všeobecná zdravotní pojišťovna, která pro tento rok neuza-
vřela smlouvu s psychiatrem pro spádovou oblast Chodov a tak dr. Moravec  činnost své ordi-
nace  v Chodově ukončil. 

    
Lékárny
  V závěru roku byla v Chodově uvedena do provozu další lékárna, ve Staroměstské ulici  čp. 
1107. Jejím majitelem je p. Luboš Orlich, ale provozuje ji  Pharm.Dr. Miroslava Novotná, ma-
jitelka lékárny Čtyřlístek v Čapkově ulici.
V sousedství Polikliniky Chodov nadále funguje lékárna H.D.R.   Lékárna Panacea, s. r.o.

Pohotovostní služba
 Ve městě zůstala zachována lékařská služba první pomoci (dále LSPP), ale s omezením pro-
vozu oproti minulým letům – v  pracovních dnech byla zajištěna od 17,00 do 22,00 hodin , v 
sobotu od  9,00 do 22,00 hodin  a v neděli a o svátcích od 10 do 20 hodin. Byly také zrušeny 
výjezdy k pacientům, které provoz LSPP prodražovaly . LSPP ošetřuje pacienty, kteří   mohou 
do ordinace dojít, eventuelně se jinak dopravit , ostatní pacienti jsou odkázáni na záchrannou 
službu . 

 

Sociální péče

Za celý rok 2004 vyplatil Městský úřad Chodov na dávkách sociální péče celkem                  
38 076 156,- Kč, tj. cca o  1,4 mil. Kč více než v roce předcházejícím. Průměrně bylo ve 
správním obvodu obce Chodova (Chodov, Nové Sedlo,  Vintířov,  Vřesová,  Tatrovice)  
měsíčně  vypláceno  cca  1 170  dávek sociální péče a  příspěvků  zdravotně postiženým.
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Na úseku vyplácení dávek se připravují nové zákony, které by měly zamezit zneužívání dávek 
a zpřísnit podmínky pro jejich získání . Tato nová legislativa by měla začít platit od roku 
2006.
Nezaměstnanost v mikroregionu Chodovsko se po celý rok nejčastěji  pohybovala  okolo     15 
% (nejnižší byla v květnu – 14,62, nejvyšší v srpnu – 15,37). I v roce 2004 se zvyšoval počet 
osob, které jsou v evidenci úřadu práce (dále ÚP) déle jak 12 měsíců (v lednu to bylo 2841 
osob a v prosinci 3160 osob). 
Někteří nezaměstnaní (zejména romského původu) se vydali zkusit štěstí do zahraničí, ze-
jména do Irska a Anglie, odkud se většinou po několika dnech s nepořízenou vraceli.
Od 1.10.2004 začal platit nový zákon o zaměstnanosti, který mimo jiné zpřísnil podmínky pro 
přiznání podpory v nezaměstnanosti vyplácené ÚP a v některých případech prodloužil pod-
půrčí dobu vyplácení podpory  osobám starším padesáti let.

 
Domov-penzion pro důchodce
V roce 2004 zemřela dlouholetá vedoucí Penzionu, paní Slávka Chrastinová. Po jejím úmrtí 
nebyla v roce 2004 funkce vedoucí Penzionu obsazena.
Město Chodov hodlalo toto zařízení převést do své správy od 1.1.2005 s tím, že toto zařízení  
a také  Stacionář pro mentálně postižené bude Město provozovat prostřednictvím své organi-
zace Poliklinika, s.r.o., do níž měla být stávající příspěvková organizace Poliklinika Chodov 
transformována.  S tím vyslovilo souhlas i zastupitelstvo města. Při přípravě rozpočtu na rok 
2005 však vyšlo najevo, že  pro připravovanou společnost s ručením omezeným by Město ne-
mohlo získávat finanční prostředky na provoz Penzionu ze státních, ani jiných zdrojů, proto 
město  převzetí obou zařízení zatím odsunulo a právní forma polikliniky se  nezměnila.
 

Kluby důchodců
 Oba kluby pracovaly celý rok pod vedením paní Danuše Paštikové a paní Jaroslavy Schmi-
dové.

Pečovatelská služba
Sortiment poskytovaných služeb se zredukoval v důsledku nezájmu klientů pouze na rozvoz 
obědů. Tuto službu využívalo cca 70 klientů. Poliklinika, která pečovatelskou službu zaji-
šťuje, je postavena před problém, jak se stávajícím automobilem splnit požadavky hygienic-
kých předpisů (do dvou hodin rozvést všechny obědy tak, aby i poslední předaný oběd měl te-
plotu minimálně 63º C).  V příštím roce bude muset být zakoupeno účelové vozidlo, jehož vy-
bavení umožní plnění těchto norem.    

 
Péče o staré občany
   Městský úřad a některé další organizace (Městská knihovna,  Dům dětí a mládeže, základní 
a mateřské školy, ZO Svazu postižených civilizačními chorobami, kulturní výbor Penzionu, 
Stacionář Mateřídouška atd.) připravovaly po celý rok různé kulturně-společenské akce pro se-
niory města – zájezdy, besedy,sportovní soutěže, besídky. V měsíci říjnu se opět konaly Se-
niorské dny, v jejich rámci i Ples seniorů, o který byl mimořádný zájem . Program tohoto 
plesu  obohatila svým vystoupením také Yveta  Simonová se svým orchestrem. Pro důchodce 
byl odborem sociálních věcí a zdravotnictví připraven také poznávací zájezd do partnerského 
města Oelsnitz/Erzgebirge, který se setkal se značným ohlasem. 
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Po celý rok využívali senioři bezplatně saunu, a to již naposledy, protože k 31.12.2004 byl 
provoz sauny ukončen.
V roce 2004 se dožilo 90-ti a více let 17 spoluobčanů. Nejstarším občanem města byl pan Jo-
sef Kleissner, který oslavil již 99.narozeniny. Při těchto významných životních výročích zabe-
zpečuje sociální odbor osobní návštěvu zástupce vedení města v domácnosti jubilantů s před-
áním dárku.
Paní Janurová z Centra služeb a pomoci zdravotně postiženým zajišťovala pro občany města 
Chodova poradenství jeden den v měsíci.

Péče o rodinu a děti
     V roce 2004 se opět snížil počet hodin , které chodovské děti neomluveně zameškaly ve 
škole. Celkem to bylo 1 456  hodin (vloni 2 487).  Jednotlivé školy vykázaly u chodovských 
dětí tyto počty neomluvené absence:  ZŠ v Komenského ulici – 207, ZŠ ve Školní ulici -  372, 
ZŠ v Husově ulici  - 192, Speciální školy - 685. Snížení počtu neomluvené absence mohlo být 
ovlivněno i tím, že v průběhu roku 2004 vešla v platnost novela zákona o sociální potřebnosti, 
podle které se rodina, v níž má dítě na základní škole   neomluvenou absenci, nepovažuje za 
rodinu sociálně potřebnou a nenáleží jí dávky sociální péče.

Také v r. 2004 přijímal odbor sociálních věcí a zdravotnictví opatření podle zákona o rodině 
tam, kde byly problémy s výchovou dětí – provedl 31 výchovných pohovorů, uložil 1 napome-
nutí, ve 3 případech podal návrh na ústavní výchovu a stanovil 3 nové dohledy nad výchovou  
dětí.

Sociální služby
 Od ledna začala pracovní skupina Komunitního plánování sociálních služeb (dále KPSS) na-
plňovat plán na rok 2004. Členy pracovní skupiny byli: za uživatele služeb – Ing. Pavel Brábo-
rec , Marika Holubová, pí Zdenka Chmelíková, a Pavla Vítková,  za poskytovatele služeb  – 
pí Ingrid Hložková(poliklinika), Bc. Robert Pisár (Azylový dům Sokolov), Antonín Srb (Úto-
čiště) , Emil Voráč (Khamoro) a za zadavatele Ing. Zdeněk Gaudek (vedoucí odboru rozvoje  
města), Věra Marková (vedoucí odboru socálních věcí a zdravotnictví), Rudolf Petrlík (člen 
RM) a Mgr.Ivana Sarkányová (vedoucí odboru školství, mládeže, kultury a sportu) . Od prvo-
počátku se skupinou spolupracovali Josef Kertész (místostarosta) a Daniela Pazderová(pra-
covnice odboru sociálních věcí a zdravotnictví), která od září 2004 převzala funkci koordiná-
torky KPSS.

Pracovní skupina vytvořila logo KPSS, vydala brožurku Přehled poskytovatelů sociálních slu-
žeb v Chodově, zpracovala Profil města Chodova, připravila dotazníkovou akci pro občany 
města a  zpracovala plán práce na rok 2005.
Na území města byly v roce 2004 nabízeny sociální služby těmito poskytovateli:

- Centrum služeb a pomoci pro zdravotně postižené (osobní asistence, respitní péče, po-
radenská činnost)

- Denní stacionář Mateřídouška pro mentálně postižené (výchovná péče, pracovní tera-
pie, rehabilitační péče, poradenská činnost, různé formy vzdělávání, raná péče)

- Domov-penzion pro důchodce (ubytování a základní péče, stravování)
- Farní charita ( provoz šatníku, humanitární činnost)
- K-centrum (terénní práce, poradenství, prevence)
- Klub důchodců I a II ( zájmová činnost seniorů, kulturně společenské akce)
- Poliklinika Chodov ( pečovatelské služby)
- Romské integrační centrum (doučování dětí, zájmové kroužky, výlety, sportovní akti-

vity, poradenství, besedy pro dospělé, hygienický servis, terénní práce, azylové by-
dlení)
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- Víceúčelové sociální zařízení Útočiště (anonymní rozhovory, poradenství, protidro-
gová prevence, zprostředkování detoxu, prodej odborné literatury, poradenství a po-
moc pro ženy a dívky v tísni, kontaktní čajovna Karmel )

Pomoc zdravotně postiženým ve městě nabízely a poskytovaly zájmové organizace:
- Krajská organizace pro pomoc mentálně postiženým Karlovy Vary (poradenská čin-

nost, zajišťování kulturních a společenských akcí, rekreační a rehabilitační pobyty)
- Základní organizace Svazu postižených civilizačními chorobami (poradenství, kulturně 

společenské akce)
- Oblastní organizace – Česká unie neslyšících (poradenství, pomoc při zajišťování za-

městnání, poskytování informací ve znakové řeči)

Stacionář Mateřídouška
   
V roce 2004 došlo k navýšení kapacity stacionáře o 1 místo , celkem na 28 míst. Ani tento po-
čet však nemůže uspokojit všechny zájemce. Projekt rané péče pokračoval i v tomto roce a 
byli do něj zařazeni čtyři klienti.  Od září byli klienti, kteří ukončili povinnou desetiletou 
školní docházku, zařazeni do nově vzniklého vzdělávacího projektu celoživotního vzdělávání 
dospělých lidí s mentálním postižením. Garantem tohoto projektu je Speciální pedagogické 
centrum Karlovy Vary. Pro každého klienta   vypracovávají vychovatelky ve spolupráci  s od-
bornými pracovišti individuální vzdělávací program. 
Žáci pomocné školy, kteří byli zároveň klienty stacionáře, začali se začátkem nového školního 
roku navštěvovat nové prostory, které byly pro potřebu Speciálních škol Chodov vybudovány 
v nevyužívaných prostorách základní školy ve Školní ulici. Tato změna napomohla k vyřešení 
nedostatku místa ve stacionáři. Přemístění pomocné školy do nových prostor ukončilo soužití 
dvou subjektů pod jednou střechou, nebyla však ukončena jejich spolupráce.
Stacionář nabídl v tomto roce klientům zcela novou službu – canisterapii, tj. terapii za pomoci 
psů.  Dále byly zavedeny pravidelné lymfatické masáže pro klienty a zaměstnance stacionáře. 
Kabelová televize natočila a odvysílala několik pořadů o životě lidí s mentálním postižením. 
Prohloubila se spolupráce s partnerským speciálním centrem v SRN, které v květnu navštívili 
klienti i jejich rodiče a strávili zde celý den.  
Klienti žili celý rok bohatým kulturním a společenským životem. Svým vystoupením zahajo-
vali festival Souznění, který se konal v Jáchymově, Chebu a v Karlových Varech. Dále klienti 
vystoupili s kulturním pásmem v Městském divadle ve Františkových Lázních v rámci kultur-
ního odpoledne „Setkání s Bárou Štěpánovou“. V červnu klienti vyjeli na týdenní pobyt ve 
škole v přírodě do Stříbrné. Byly uspořádány i další výlety, návštěvy divadelních a filmových 
představení, stacionář spolupracoval s Domem dětí a mládeže Bludiště, Základní uměleckou 
školou Chodov a KASSem.

Školství
V tomto roce byla radou města schválena koncepce rozvoje školství ve městě, zpracovaná od-
borem školství, mládeže, kultury a sportu. Koncepce shrnuje nejdůležitější údaje z historie 
chodovského školství, uvádí porovnatelné údaje o kapacitě škol a školských zařízení a o jejím 
skutečném využití v různých obdobích až do současnosti. Za zmínku stojí úbytek počtu mateř-
ských škol ve městě, ke kterému došlo vlivem snížení počtu nově narozených dětí a změnou 
sociální situace v devadesátých letech minulého století (matky jsou častěji bez zaměstnání, tu-
díž bez potřeby umístění předškoláka do MŠ). Z původního počtu devíti mateřských škol 
v roce 1989 (poslední byla postavena v roce 1982, v ulici U Porcelánky,) zbyly v roce 2004 již 
pouze čtyři s kapacitou pro 400 dětí, která není využita na 100% . Školství ve městě, v Karlo-
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varském kraji, v České republice, ale také v sousedním Německu, a dalším souvisejícím téma-
tům byl věnován červnový workshop, který proběhl na   Městském úřadu v Chodově. Zúčast-
nil se ho , kromě vedení města, vedoucí odboru školství, mládeže, kultury a sportu a ředitelů 
chodovských škol, také vedoucí odboru školství, mládeže a tělovýchovy krajského úřadu , Pa-
edDr. Karel Černík, vedoucí odboru trhu práce Úřadu práce Sokolov a   německá delegace . 
Součástí workshopu byla též prezentace činnosti chodovských škol a prací   žáků výtvarného 
oboru základní umělecké školy a žáků mateřských a základních škol. 

Konec školního roku patřil již tradičně několika akcím, při nichž se starosta města, Ing. Josef 
Hora , setkal se žáky a učiteli. Dne 28.6.2004 proběhlo v zasedací místnosti městského úřadu 
slavnostní „vyřazení“  žáků končících docházku do základních škol v Chodově, při němž sta-
rosta poděkoval žákům za reprezentaci města v mnoha sportovních i nesportovních disciplí-
nách a popřál jim do dalšího života mnoho štěstí a úspěchů. Tentýž den přijal starosta ve své 
kanceláři učitele, kteří se závěrem školního roku končili své aktivní působení ve školství, a 
také ředitele základních škol a vedoucí odboru školství, mládeže, kultury a sportu Městského 
úřadu v Chodově. Starosta města poděkoval pedagogům  za celoživotní  práci při výchově a 
vzdělávání mládeže. Pozvání přijaly paní učitelky  Věra Grycová,  Marie Novotná a  Marie 
Vachelová, paní Berta Čavajdová se omluvila. Poslední den školního roku, 30.června, pro-
běhlo  v obřadní síni slavnostní přijetí premiantů  9. tříd základních škol v Chodově a ředitelů 
základních  škol.  Starosta poděkoval  nejlepším  žákům  za jejich  výborné školní  i mimo-
školní výsledky, předal jim upomínkový dárek a popřál mnoho dalších  studijních  úspěchů a 
hodně  štěstí v dalších životních etapách.

Rok 2004 byl již třetím rokem, v němž firma Kecip, s.r.o. z Klášterce nad Ohří  dodala do 
škol a školských zařízení nový nábytek za celkem 1,9 mil. bez DPH. 

      

Mateřské školy
V roce 2004 fungovaly čtyři příspěvkové organizace vykonávající činnost mateřské školy. Je-
likož se po roce a půl jevily některé činnosti z důvodu jejich rozmělnění v malých příspěvko-
vých organizacích jako neefektivní a nehospodárné, začalo se vedení  města intenzivně zabý-
vat záměrem  na sloučení mateřských škol do jedné příspěvkové organizace (dále PO). Přes-
tože rada města tento záměr podpořila, nebyl zastupiteli dne 7.9.2004 schválen. Při opakova-
ném předložení jej   26.10.2004  ZM schválilo s účinností k 1.12.2004. K tomuto datu byly 
příspěvkové organizace Mateřská škola Chodov, Zahradní 729, okres Sokolov, Mateřská 
škola Chodov, Školní 737, okres Sokolov a Mateřská škola Chodov, U Koupaliště 811, okres 
Sokolov zrušeny a pracoviště se stala odloučenými pracovišti příspěvkové organizace Mateř-
ská škola Chodov, Nerudova 915, okres Sokolov. Ředitelkou této PO zůstala paní Jana Pi-
klová, ale ZM uložilo vedení města vyhlásit na obsazení místa ředitelky konkursní řízení tak, 
aby bylo ukončeno do 30.4.2005. Proto byla paní Jana Piklová   koncem roku usnesením RM 
z funkce odvolána k 30.4.2005 . Ředitelky zrušených příspěvkových organizací, paní Jiřina 
Dvořáková, Jana Jansová a Marcela Davídková, byly k 30.11.2004 z  funkce odvolány a staly 
se vedoucími odloučených pracovišť. Ředitelka mateřské školy je pověřila takovými kompe-
tencemi, aby přijatá organizační změna neměla dopad na spokojenost dětí a jejich rodičů.

Rodiče měli na základě obecně závazné vyhlášky č. 6/2003 (dále OZV ) povinnost přispívat 
na neinvestiční náklady v mateřské škole měsíční částkou 270,-Kč, která tvořila 24,7% těchto 
nákladů. Výše uvedená OZV pozbyla k 31.12.2004 platnosti díky novému školskému zákonu, 
který vybírání příspěvku řeší jiným způsobem. 

Výchovně vzdělávací proces všech mateřských škol se řídil Rámcovým  programem pro před-
školní vzdělávání, doplněný o některé prvky programu Zdravá škola. Každá mateřská škola 
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měla vypracován vlastní podrobný program. K vytvoření příjemného a pohodového prostředí 
pro pobyt dětí přispívalo i pojmenování jednotlivých tříd : v Zahradní ulici MŠ navštěvovali 
„Berušky“, „Sluníčka“, „Mravenci“ a „Kuřátka“, ve Školní ulici jste mohli zajít do třídy 
„Krtečci“, „Ko ťátka“, „Sluníčko“ nebo „Sovičky“, U Koupaliště se dětem líbilo ve třídách „U 
Amálky“, „Sluníčková“ a „Malí indiáni“, zatímco do MŠ v  Nerudově ulici chodily „Be-
rušky“, „Včelky“, „Medvíďata“ a „Sluníčka“. Poslední jmenovaná třída byla určena dětem 
s opakovanými onemocněními horních cest dýchacích a děti ji navštěvovaly na základě dopo-
ručení pediatra.

Již tradičně byly součástí výchovně vzdělávací práce v mateřských školách různé koncerty, di-
vadelní představení, plavání,  návštěvy ostatních škol a školských zařízení ve městě, pasování 
na školáky, zájezdy, karnevaly , společné akce s rodiči a mnoho dalších aktivit. Ve všech ma-
teřských školách byla prostřednictvím logopedických preventistek z řad učitelek MŠ věnována 
zvýšená péče správné výslovnosti, jejíž úroveň  se stále zhoršuje. 

V areálu MŠ ve Školní ulici byla nákladem 2,9 mil. Kč zrekonstruována spojovací chodba 
mezi pavilony. Vznikl tak uzavřený, zastřešený průchod, který odpovídá hygienickým poža-
davkům , zejména při přepravě pokrmů z kuchyně do pavilonů a navíc svým vzhledem pří-
jemně oživil jinak tvarově a barevně strohý areál.  

 

Základní školy
Ve školním roce 2003/2004 navštěvovalo chodovské  základní školy   1718 žáků, což je  o 93 
žáků  méně  než  v  předchozím školním roce, a do speciálních škol nastoupilo 89 žáků (méně 
o 3).

Město v tomto roce získalo díky podpoře poslance Lubomíra Suka dotaci z Ministerstva škol-
ství, mládeže a tělovýchovy České republiky ve výši 6,5 mil. Kč, která byla využita na kom-
pletní výměnu oken , na rekonstrukci topení , na zateplení a dokončení omítek severní strany 
budovy v Komenského ulici a na závěrečnou etapu rekonstrukce školní jídelny ve Smetanově 
ulici.

Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273Základní škola Chodov , Komenského 273
  

Ředitelem této školy, pracovně nazývané „jednička“ nebo „1.ZŠ“ byl nadále Mgr. Pavel Vla-
sák. Tuto školu navštěvovalo 666 žáků, , z nichž 75 dojíždělo z jiných obcí (nejvíce z Mírové, 
Vintířova, Chranišova a Božičan). Vzdělávání žáků bylo náplní práce 37 učitelů, z nichž 16   
bylo nekvalifikovaných a 4 vychovatelek. Věkový průměr pedagogů školy byl těsně pod 44,5 
lety. Do prvního ročníku nastoupilo 67 žáků poté, co dalším 16ti byl uložen odklad školní do-
cházky. Školu po ukončení pátého ročníku opustilo a studium víceletého gymnázia  začalo  
osm žáků , z toho pět v chodovském. Povinnou školní docházku ukončilo 78 žáků, z toho 8 
z 8.ročníku. Pomoc s rozmisťováním vycházejících žáků do středních škol a učilišť zajistila 
škola formou besed žáků 9. ročníků s pracovníky úřadu práce, předáním informací zástupců 
SŠ a SOU rodičům , poskytnutím konzultačních hodin žákům i rodičům výchovným porad-
cem a také v rámci výuky při hodinách českého jazyka, občanské výchovy a v 8.ročnících také 
v předmětu „volba povolání“.  Do školní družiny, v níž fungovala 4 oddělení,  bylo zapsáno 
104 žáků. Školní jídelnu navštěvovalo průměrně 446 žáků (včetně žáků ZŠ ve Školní ulici a 
studentů OA Chodov), 75 učitelů a zaměstnanců škol, 22 zaměstnanců Města Chodov a 131 
tzv. cizích strávníků. V průběhu školního roku nebyla vykonána inspekce Českou školní in-
spekcí, proběhly pouze kontroly hospodaření příspěvkové organizace provedené zřizovatelem. 
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Tyto kontroly, zaměřené na inventarizaci majetku, vedení a stav pokladny a na doplňkovou 
činnost, neshledaly žádné závady. 

Žáci školy se zúčastňovali řady soutěží, olympiád, besed, exkurzí, kulturních programů a dal-
ších akcí. Pozitivní ohlas pedagogů i žáků 1.- 9.ročníků sklidilo celkem 32 besed pořádaných 
Městskou policií Chodov . Ve sportovních kláních se žákům školy dařilo natolik,že například 
starší žáci postoupili do republikového finále atletického čtyřboje a zde v konkurenci patnácti 
pětičlenných družstev vybojovali bronz.

 Také v tomto roce připravilo vedení školy ve spolupráci se sdružením rodičů a přátel školy 
pro žáky vycházející z devátých ročníků „Poslední zvonění“ ve společenském sálu KASS 
Chodov . Tato slavnost  proběhla 24.června, uvedena mottem: „Poslední stisk ruky. Úsměv na 
rozloučení…Nebo slzy? Možná, snad. Vždyť už naposled klademe ruku na kliku dveří, kterou 
jsme otvírali tisíckrát“ .

Informace o činnosti školy měli možnost získat nejen žáci, ale také rodiče a další veřejnost na 
internetových stránkách, na adrese:  www.mestochodov.cz/zs.komenskeho   . 

Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697Základní škola  Chodov , Školní 697
Ve školním roce 2003/2004 navštěvovalo tuto školu, řízenou Mgr. Milanem Kováříkem, 478 
žáků. O jejich vzdělávání se staralo 24 učitelů, z nichž 10 nesplňovalo předepsanou kvalifi-
kaci , a dvě vychovatelky. Ve sboru zcela chybí aprobovaný učitel chemie, na II.stupni se cel-
ková aprobovanost pohybovala pod 30%.Věkový průměr pedagogického sboru dosáhl 45 let. 
Při škole pracovala dvě oddělení školní družiny, do kterých docházelo 56 žáků. Stravování 
žáků a zaměstnanců školy bylo zajištěno ve školní jídelně ve Smetanově ulici. Do prvního 
ročníku bylo zařazeno 48 žáků, zatímco školní docházku v tomto školním roce ukončilo 70 
žáků (z toho 22 z nižších ročníků). Do zvláštní školy byli v průběhu školního roku přeřazeni 
čtyři žáci.  Učitelé se potýkali se špatným prospěchem žáků, který byl důsledkem naprosté ne-
připravenosti a zanedbanosti žáků ze strany rodin, a tak na I.stupni neprospělo 11 žáků a na 
II.stupni 26 žáků. Naopak s vyznamenáním prospělo 29 žáků. Mnoho žáků dělalo škole, pra-
covně nazývané 2.ZŠ,  dobré jméno díky svým úspěchům v řadě soutěží, zejména sportovních 
a vědomostních . Také v  oblastním kole pěvecké soutěže Březovský lístek , jehož se zúčast-
nilo 150 soutěžících, reprezentovala školu početná výprava a získala  řadu   cen poroty v jed-
notlivých kategoriích a také první a druhé místo s postupem do krajského kola. Vedení školy 
pokračovalo v realizaci záměrů na zlepšení prostředí školy , díky nimž byly přestaveny kle-
cové šatny na I.stupni, byla dokončena celková rekonstrukce WC, provedena oprava rozvodů 
vody v pavilonu I.stupně, opraveno osvětlení v tělocvičně a provedena řada dalších oprav. 
Škola nadále zajišťovala provoz víceúčelového hřiště, které v době výuky také sama plně vy-
užívala. 

Základní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova uliceZákladní škola Husova ulice
Mgr. Ladislav Stojan byl ředitelem   školy, v níž se  ve školním roce 2003/2004 vzdělávalo 
574 žáků , z toho 109 dojíždějících  . 75 žáků II. stupně navštěvovalo tři třídy tří ročníků s roz-
šířenou  výukou  tělesné  výchovy.  Sportovní zaměření každé z nich  bylo jiné – lehká atle-
tika, basketbal a volejbal. Do prvních ročníků bylo zapsáno 45 žáků poté, když dalším 12ti byl 
udělen odklad školní docházky. V průběhu školního roku bylo na doporučení pedagogicko-
psychologické poradny přeřazeno do zvláštní školy 7 žáků. Povinnou školní docházku ukon-
čilo 89 žáků, z toho 10 z nižších ročníků. Součástí této školy, nazývané   3.ZŠ,  byla školní 
družina se čtyřmi odděleními pro 96 žáků a školní jídelna, navštěvovaná 257 strávníky. Škola 
zaměstnávala 32 učitele ( z toho 12  bez kvalifikace) a 4 vychovatelky. Výuka byla doplňo-
vána využitím počítačové učebny ve škole a keramické díly v DDM Bludiště. Do výuky byly 
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zařazeny také tématické besedy s policisty, lékaři, sportovci, cestovateli, žáci navštívili řadu 
kulturních představení, zúčastnili se exkurzí a zájezdů. Akcí, které škola organizovala, bylo 
v tomto školním roce více než 200. Ve sportovních soutěžích byla tato škola nejúspěšnější 
školou Sokolovska, největším úspěchem bylo vítězství ve sportovní lize  žáků I.stupně ZŠ So-
kolovska a první místo ve všech sportovních soutěžích pro žáky II.stupně ZŠ Sokolovska. 
Žáci školy byli také nejúspěšnějšími reprezentanty ZŠ v rámci Karlovarského kraje v atletic-
kých soutěžích   Pohár rozhlasu  a Atletický čtyřboj. Žáci školy měli možnost navštěvovat ne-
povinný předmět nebo kroužek cizího jazyku, kroužek sportovní gymnastiky dívek, na I.stupni 
byl otevřen kroužek dyslektické a logopedické péče a kroužek pohybových  her, na II.stupni 
kroužek florballu.  Kromě úspěchů v mezinárodním hnutí Na vlastních nohou (o něm samo-
statně níže) nakoupili žáci 250 kg krmiva pro psí útulek v Krajkové, kde pomáhají opuštěným 
psům  a šesti z nich pomohli najít nový domov. 

O této základní škole věděla  6.února celá republika díky interpretaci TV Nova o události, 
k níž došlo při hodině chemie ve třídě  IX.C. V této hodině byl prováděn pokus na přípravu 
acetylenu, při němž je používána bromová voda ( v ní je brom zcela disociován a v této formě 
se používá i jako součást léků na uklidnění a je přítomen také v minerálních vodách). Při upi-
lování ampulky s tímto roztokem došlo k úniku 1-2 ml na pracovní desku katedry. Po okamži-
tém vyklizení třídy učitelka zajistila její větrání okny a utěsnění dveří, aby zápach nepronikal 
do budovy. Žáky vyšetřil ve své ordinaci alergolog, pediatr MUDr. Farka, který u nich nezji-
stil žádné zdravotní potíže. Ředitel školy konzultoval tuto nehodu s bezpečnostním techni-
kem, který doporučil, aby katedru otřeli hasiči. Chodovští hasiči doporučili využít tísňového 
volání 150, jelikož v této jednotce mají vůz se speciální protichemickou výbavou a roztoky na 
neutralizaci zbytků bromové vody. S hasiči, jejichž celý zásah spočíval v potření katedry vá-
pennou vodou  , dorazila také senzacechtivá TV Nova, která zásah natočila a po sestřihu zá-
běrů a komentářů jej odvysílala tak, jakoby šlo o chemickou havárii či ekologickou katastrofu. 
Jelikož rodiče žáků byli bezprostředně informováni, na tuto reportáž nikdo z nich nereagoval 
a nepožadoval další vysvětlení. 

Speciální školy ChodovSpeciální školy ChodovSpeciální školy ChodovSpeciální školy Chodov
Od 1.1.2004 byla Zvláštní škola Chodov , okres Sokolov  řízená Mgr. Evou Telurovou, pře-
jmenována na  Speciální školy Chodov, okres Sokolov. Tento název vychází z existence dvou 
speciálních škol v jednom subjektu – zvláštní školy a pomocné školy. Třídy pomocné školy se 
od září přemístily do nových prostor v areálu ZŠ ve Školní ulici, které vznikly úpravou nevy-
užitých oddělení školní družiny. Vznikly zde dvě samostatné třídy, byla vybavena tělocvična, 
sociální zařízení s nutným sprchovým koutem a s WC pro vozíčkáře.     Za účelem usnadnění 
přístupu dětem se sníženou hybností a imobilním byl vybudován samostatný bezbariérový 
vchod z chodníku ve Školní ulici. Speciální školy Chodov navštěvovalo ve školním roce 
2003/4  celkem 102 žáků, kterým se věnovalo 16 učitelů  a dvě vychovatelky. V září 2004 na-
stoupilo do školy 94 žáků a dalších 14 dětí předškolního věku bylo zařazeno do přípravné 
třídy, která byla v hlavní budově nově otevřena s cílem předcházet problémům při  začlenění  
dětí do vzdělávacího procesu v základní škole. Škola pozvala rodiče, ale také veřejnost 
19.května na Den otevřených dětí, ve kterém nabídla ukázky z výuky, prezentaci prací žáků 
školy  a prohlídku všech prostor.  
Škola svoji činnost prezentovala na internetových stránkách na adrese:  www.zvs.chodov.in-
dos.cz.

 Stonožka Stonožka Stonožka Stonožka
 Série ročníků hnutí Na vlastních nohou , tzv. Stonožkového hnutí, v nichž chodovská Zá-
kladní škola v Husově ulici byla vždy tou, jejíž žáci získali prodejem svých drobných výtvar-
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ných dílek nejvyšší finanční částku, pokračovala dalším úspěchem. V roce 2004 žáci této 
školy vybrali rekordní částku 71 655 Kč a celkem do pokladnice dětské solidarity již přispěli 
částkou téměř 400 000 Kč. Letošní suma byla spravedlivě rozdělena mezi dětské oddělení so-
kolovské nemocnice (příspěvek na nákup přístroje na diatermii) a Základní školu v Ledči nad 
Sázavou, stále ještě poznamenanou záplavami z roku 2002.  Poděkováním za práci, kterou 
v letošním ročníku „Stonožkového hnutí“ vykonali, bylo pozvání „stonožkových dětí“ Zá-
kladní školy v Husově ulici a jejich pedagogů na vánoční setkání v kostele Sv. Jana Nepomuc-
kého v Praze, pořádaného pod záštitou Ministerstva obrany, a na Vánoční koncert ve velkém 
sálu pražské Lucerny.  Tohoto setkání se na pozvání PhDr. Jany Menschikové, organizátorky 
stonožkových aktivit v ZŠ v Husově ulici,  zúčastnil také starosta města, Ing. Josef Hora. Ten 
se již v září setkal v Opařanech se starosty obcí a měst, v nichž jsou školy do hnutí „Na vlast-
ních nohou“ zapojeny. 

 

Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“Soutěž „O pohár starosty města“
Letošní, devátý ročník této soutěže základních škol pořádala základní škola v Husově ulici. 
Jednodenní klání tříčlenných družstev (z každého ročníku každé školy jedno družstvo, celkem 
81 soutěžících) bylo připraveno v duchu olympijských her v prostorách školy a v jejím okolí. 
Dne 11.června se družstva utkala v disciplínách sportovních, uměleckých a dovednostních a 
pro své školy vybojovala tyto pozice: pořádající škola – 1.místo, ZŠ v Komenského ulici – 
2.místo a ZŠ ve Školní ulici – 3.místo. Poháry a finanční odměny ředitelům škol a medaile 
všem soutěžícím předali při slavnostním nástupu před školou starosta města, Ing.Josef Hora, 
místostarosta, Stanislav Pochman a vedoucí OŠK, Mgr. Ivana Sarkányová.
V tomto roce byla soutěž naposledy organizována školou. Tento způsob organizování soutěže 
byl školami odsouhlasen před třemi lety a postupně se v roli organizátora soutěže všechny vy-
střídaly . Od dalšího ročníku , s jehož konáním školy souhlasily za podmínky, že bude probí-
hat jako jednodenní, bude opět soutěž organizovat Dům dětí a mládeže Bludiště, který byl ga-
rantem soutěže již dříve.

     
            
Střední školy
Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov Obchodní akademie  a Gymnázium Chodov 
Tato jediná střední škola ve městě je koncipována jako univerzální střední škola obchodně-
podnikatelského zaměření , která připravuje absolventy na výkon různorodých činností spoje-
ných s podnikáním a administrativou. Ve školním roce 2003/2004 se na škole vyučoval obor 
„ekonomika a podnikání , obchodní akademie“ ve čtyřech ročnících, z nichž každý byl zastou-
pen dvěma třídami.  Studentům se věnovalo pod vedením Ing. Valentina Cenova dalších 17 
pedagogů. Od září školu navštěvovalo  226 studentů ( z toho 170 dívek) , v průběhu školního 
roku došlo k jejich úbytku o osm (z toho čtyři dívky). Maturitní zkoušku skládalo 44 studentů, 
z nichž pět neprospělo a čtyři prospěli s vyznamenáním.  Maturitní ples uspořádalo Sdružení 
rodičů    v chodovském KASSu dne 5.3.2004. Toto sdružení se podílelo také na organizačním 
zajištění prezentace školy na výstavě „Škola 2004“ v Karlových Varech a v Sokolově. 

Škola připravila pro studenty v průběhu školního roku řadu besed (MUD. Uzel- Rizika sexu, 
MP Chodov - Domácí násilí, Přestupkový zákon, Šikana, Rasismus, Nutná ochrana, Krajní 
nouze,Úřad práce – Náplň činnosti ÚP aj.),  exkurzí (Moser, historické jádro Plzně, klášter 
v Plasích, Senát ČR, Chodos, s.r.o. ), sportovních i kulturních akcí. Studenti reprezentovali 
školu v řadě soutěží, v nichž se jim dařilo obsazovat přední místa (vzorným sportovním repre-
zentantem byla např. Alena Pejšková v atletických disciplínách). Ve středoškolské odborné 
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činnosti dosáhl velkého úspěchu žák 2.A Jan Borkovec, který v krajském kole soutěže obsadil 
se svou prací na téma „Intranet – tvorba a využití webových stránek“ 2.místo. Studenti 1.roč-
níků absolvovali lyžařský kurz, „druháci“ vyjeli na turistický kurz do okolí Nového Města pod 
Smrkem, kde se také seznámili s   přírodními podmínkami tohoto regionu, s historií i součas-
ností místního průmyslu, zemědělství, lesnictví a cestovního ruchu.  Školní výlety byly jed-
notně stanoveny na dva červnové dny, aby nenarušovaly výuku. V závěru školního roku se 
žáci třetích ročníků zúčastnili dvoutýdenní odborné praxe v podnicích a institucích, s nimiž 
OAaG Chodov uzavřela za tímto účelem smlouvu.  

Pokračovala spolupráce se školou v Oelsnitz/Erzgebirge.  Její studenti v dubnu navštívili Cho-
dov, vyměnili si s chodovskými studenty zkušenosti, informace ,utkali se v kuželkách a na-
vštívili Loket a Karlovy Vary.  Skupina studentů 2., 3. a 4.ročníků  OA Chodov se na pozvání 
Jugendzentrum CAP Oelsnitz a Landratsamt Stollberg zúčastnila v dubnu  třídenního zájezdu 
na akci GO FOR TECH v německém Hannoveru. Kromě možnosti prohlédnout si veletržní 
expozice měli studenti možnost se zúčastnit různých přednášek, diskusních pořadů apod. , kde 
se mohli dozvědět o trendech vývoje různých odvětví hospodářství a o perspektivách svého 
vlastního možného vzdělávání a odborného růstu. 

Od 1.9.2004 se nabídka studijních oborů Obchodní akademie rozšířila o víceleté gymná-
zium.Tomu předcházel zdlouhavý proces jednání s Krajským úřadem Karlovarského kraje a 
Ministerstvem školství ČR, podporovaný vedením města Chodova . Ředitelé chodovských zá-
kladních škol otevřeně vyslovili obavy, že odlivem nadaných dětí, které byly schopné tyto 
školy reprezentovat,  dojde k poklesu úrovně výuky na druhém stupni škol. Do primy gymná-
zia nastoupilo v září 30 vybraných  žáků, kteří úspěšně ukončili pátý ročník základní školy. 
Primáni jsou převážně chodovští, ale dojíždějí také ze Sokolova  a Karlových Varů .  

Svoji činnost škola prezentovala na webové adrese www.volweb.cz/oachodov  .

Základní umělecká škola
 

Školní rok 2003/2004 byl již 35.rokem existence samostatné školy v Chodově. Tomuto výročí 
škola věnovala několik akcí a také uspořádala setkání s pedagogy, kteří kdy ve škole působili.  
Školu se sídlem na náměstí ČSM, čp. 693 (hudební obor), a dvěma odloučenými pracovišti ve 
Smetanově ulici (taneční obor) a v Husově ulici (výtvarný obor a literárně dramatický obor)  
řídila PhDr. Ilona Juhásová.  Studium 469 zapsaných žáků bylo organizováno formou příprav-
ného a I. a II. základního stupně a studiem dospělých. Těmto žákům se věnovalo celkem 19 
pedagogů.  Školu žáci reprezentovali v řadě soutěží, někteří si zájmový obor vybrali také jako 
studijní (ke studiu na Střední grafické škole v Praze byla přijata Kristýna Boumová). Svou čin-
nost škola prezentovala prostřednictvím webových stránek na adrese: www.zus-chodov.cz. 

Již tradičně se škola zhostila zajištění oslav  Evropského svátku hudby, které v červnu pro-
běhly ve spolupráci  s  Městem Chodov, uspořádala několik výstav výtvarných prací žáků a 
absolventů, tradiční sérii vánočních koncertů žáků a učitelů školy a další akce. 

Kruh přátel hudby (dále KPH) připravil v roce 2004   Večerní klavírní improvizaci   Jiřího 
Pazoura a Večer hudby a poezie  v podání Hany Maciuchové a Daniela Wiesnera. 29.září   
v kostele sv. Vavřince hrál , jako předzvěst oslav výročí města, Filharmonický komorní  
orchestr .  V říjnu zazněly v rámci programu KPH Slovanské tance a v listopadu uspořádal ky-
tarový recitál Vladimír Mikulka. 
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Dům dětí a mládeže
 Ve školním roce 2003/2004 byla činnost DDM Bludiště Chodov, soustředěná do 55 zájmo-
vých útvarů,  řízena paní Renátou Doležalovou. K této činnosti bylo registrováno celkem 889 
členů, ale DDM pořádal také mnoho akcí určených i pro neregistrované účastníky. V průběhu 
školního roku bylo těchto akcí celkem 74, z nichž nejvýznamnější a nejrozsáhlejší byly např.  
Mikulášská nadílka pro mateřské školy a celoměstská nadílka, celoměstský maškarní karne-
val, oslavy Mezinárodního dne dětí, víkendové setkání s německými vrstevníky z Oels-
nitz/Erzgebirge a řada dalších akcí, při nichž DDM spolupracoval s dalšími chodovskými 
organizacemi.  Činnost DDM zajišťovalo 5 interních zaměstnanců (z toho 3 pedagogičtí) a 41 
externistů. Po celý rok probíhala v DDM soutěž pod názvem R-studio Cup, spočívající v sou-
těži jednotlivců z chodovských základních škol v různých netradičních disciplínách, které 
měly přilákat a podpořit i děti méně šikovné (šipky, stolní kopaná, stolní hokej, petanque, bad-
minton). V době letních prázdnin se činnost DDM omezila na několik soustředění sportovních 
oddílů a na ozdravný pobyt v Chorvatsku. V areálu DDM bylo na jaře uvedeno do provozu 
hřiště na petanque, který si tam mohou zájemci kdykoliv zahrát. Veřejnosti byl pronajímán za 
úplatu tenisový kurt . 

Kultura
Po loňské úspěšné premiéře obnovení tradice Masopustu v Chodově se k oslavě tohoto lido-
vého svátku sešlo dne 22.2.2004 na náměstí Staroměstské ulice mnoho diváků a také velmi 
pestrá směsice masopustních maškar.  
18.června ožila Staroměstská ulice při oslavě Evropského svátku hudby, jehož pořádání se již 
popáté Město spolu se ZUŠ Chodov zhostilo. Již tradičně v tomto  programu vystoupil Zá-
bavný taneční orchestr ZUŠ Kraslice, soubory ZUŠ Chodov , Swing party band Milana Pánka 
z Lokte a několik  skupin zastupujících moderní hudební směry. 
Vavřinecká pouť oslavila  7.- 8.srpna desáté narozeniny. Přestože v těchto dnech panovala 
velká vedra, přišly na pouť , která si za dobu pořádání získala věhlas v celém kraji, stovky ná-
vštěvníků. Na pěší zóně Staroměstské ulice a v přilehlých ulicích byla pestrá nabídka stánko-
vého zboží , pouťových atrakcí a hudebního programu. Na Staročeském autosalonu , který byl 
součástí pouti, se chodovští hasiči  pochlubili se svou padesátiletou „pragovkou“ a k vidění 
bylo mnoho zajímavých veteránů, které Chodovem projížděly v rámci čtvrtého ročníku Karlo-
varské Veteran  Rallye a v jeho centru měly hodinovou zastávku.  
Také v tomto roce  pokračovalo Město Chodov v podpoře projektů poskytnutím grantů na po-
řádání kulturních a sportovních aktivit, které   obohacují a inspirují kulturní a sportovní život 
města Chodova, přispívají k jeho propagaci a rozšiřují pozitivní hodnoty při vyplňování vol-
ného času dětí, mládeže  i dospělých nejen z Chodova, ale i z širokého okolí. Rada města při-
dělila (s přihlédnutím k doporučení kulturního výboru a výboru pro volný čas) granty   ve výši 
184 500 Kč na uskutečnění 27 kulturních akcí a stejnou částku na 20 sportovních projektů. 
Z takto podpořených akcí získaly největší finanční podporu V.Chodovský poplach a Rock 
Chodov 04 (každý 40 tis.Kč).
Kulturní projekty
1 Setkání rodáků Smolnice 5 000,- 15 Hry se sněhem a na sněhu 800,-

2
Slavnostní otevření Sport. areálu 
Klubu olympioniků

7 000,- 16
Skautská akademie 5.  ročník

1 000,-

3
Výstava a soutěž plastikových mode-
lářů

5 000,- 17
Příměstský tábor Junáka (1. běh)

2 000,-

4 Voříškiáda 1 000,- 18 Chodovská notička 4. ročník 700,-
5 Folkotoč 6 000,- 19 Stezka odvahy 2 500,-

6
V. Chodovský poplach

40 000,- 20
Vánoční zpívání  a Betlémské 
světýlko

1 000,-

7 Vánoční besídka v Khamoru 3 000,- 21 Příměstský tábor Junáka (2. běh) 2 000,-
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8 Mezinárodní den Romů 10 000,- 22 Brožura o současnosti skautingu 2 000,-

9
Besedy se zajímavými hosty

1 500,- 23
Soutěž výtvarných oborů ZUŠ – 12. 
ročník

2 000,-

1
0

Ekozahrada
10 000,- 24

Kdo si hraje, nezlobí – svátek her
1 000,-

1
1

Zelená stezka – Zlatý list
3 000,- 25

Benefiční koncert s Katkou Šarközy
4 000,-

1
2

Country T.O.Z. Kameňák /14.8.2004/
2 500,- 26

Benefiční koncert s Jiřím Zmožkem
4 000,-

1
3

Country T.O.Z. Kameňák /17.7.2004/
2 500,- 27

Rock Chodov 04
40 000,-

1
4

Country večer  k 20.výročí T.O.Z. Ka-
meňák

25 000,- Celkem 184 500,-

 
 Z těchto projektů Junák neuskutečnil Skautskou akademii a 2.běh příměstského tábora , Kha-
moro  nezrealizovalo besedy se zajímavými hosty a Útočiště nezorganizovalo benefiční kon-
certy. Pro nesplnění podmínek nebyl také proplacen grant  turistům na akci Kdo si hraje  ne-
zlobí a tak na položce kulturních grantů vznikl přebytek cca 21 000 Kč (včetně drobných čá-
stek, které ostatní pořadatelé nevyužili).
Sportovní projekty
1 Zimní pohár ŠAK Chodov 8 000,- 11 Otevřený závod AGILITY 2 000,-

2
Žákovské víceboje sportovních přípra-
vek DDM

2 000,- 12
Chodovské rekordy při Běhu Terryho 
Foxe

3 000,-

3
13. ročník Chodovské tretry 10 

000,-
13

Chodovský letní turnaj v kopané
8 000,-

4
13. ročník Běhu Smolnickým kopcem

7 000,- 14
Finále Českého poháru ČR v moder-
ních šipkách  

20 000,-

5
19. ročník Vánoční laťky 28 

000,-
15

VI. ročník turnaje:“Chodov - basket 
2004“

13 000,-

6 Zimní turnaj ve futsale 1 000,- 16 Letní pohár žen 13 000,-
7 Letní pohár ve futsale 4 500,- 17Český pohár juniorů 13 000,-

8
Turnaj ve sportovním karate O pohár 
starosty

15 
000,-

18
Letní pohár mužů

13 000,-

9 8. ročník Obranářského závodu 5 000,- 19Český pohár juniorek 13 000,-
1
0

Výběrový závod psů na MS v r. 2005
5 000,- 20

Slavkovským lesem na hrad Loket
1 000,-

 Celkem 184 500,-

 
Ze sportovních projektů nebyl uskutečněn pouze Výběrový závod psů na mistrovství světa 
2005 a z důvodu zkrácení doby trvání nebyly plně vyčerpány granty na Český pohár juniorů a 
Český pohár juniorek. Ze sportovních grantů tak zbylo 17 122,-Kč. Tyto, spolu s přebytkem 
z kulturních grantů, zůstaly k dispozici na stejný účel pro rok 2005 na zvláštním účtu. 

Mladí lidé dávali ve městě přednost koncertům a diskotékám, které byly pořádány v chodov-
ských restauracích a klubech (Sparta, Sport bar, Skleník, Daliborka, Disco Taura, U nádraží, 
Bohemia, J+M, Disko restaurant, Trvalá překážka, Nautilus ).
Jméno města Chodova bylo skloňováno také zásluhou tuzemských a mezinárodních úspěchů 
výtvarníka Jiřího Juna, jemuž byl v tomto roce např. předán čestný certifikát nejvyšší kvality - 
Short list na Mezinárodním bienále kresby Plzeň .
O Chodovu se často psalo také v souvislosti s panem Ladislavem Nyklem (Ladislav  Frank  
Nykl ), který se velmi intenzivně věnuje tématům o Divokém západě. Je již autorem několika 
titulů (Historie slavných šerifských hvězd, Ženy na Divokém západě, Historie psaná pistolí ) a 
také vydavatelem časopisu Stopař, který vycházel s finanční podporou Města. 
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Kulturní a společenské středisko

 Skladba činností KASS Chodov, s.r.o. nezaznamenala v tomto roce žádné změny, stejně jako 
obsazení vedení společnosti. KASS, řízený jednatelem Mariem Hanáčkem,  byl v tomto roce 
již tradičně pořadatelem řady kulturních a společenských akcí , z nichž na některé pouze po-
skytoval prostory a zajišťoval servis. Tuto nabídku zastupovaly plesy, koncerty, divadelní a 
filmová představení a další vystoupení, která často střídaly také trhy a prodejní akce pořádané 
ve společenském sálu. Z tohoto tradičního rejstříku akcí vyčnívalo Finále Českého poháru 
ČAKS – AŠA 2004 (České asociace kompaktních sportů a Asociace šipkových automatů), je-
hož pořadatelem byl chodovský šipkařský klub Žíla Chodov a mezinárodní konference Bu-
doucnost 2004. Samozřejmě, že největší nápor na organizaci zaznamenalo kulturní a společen-
ské středisko v době oslav výročí města, ve dnech 1.-3.října, o nichž se zmiňuji již v úvodu ce-
lého zápisu. V průběhu roku se na Malé scéně KASSu odehrálo 608 filmových představeních 
pro veřejnost, která navštívilo 16 600 diváků. V rámci systému Mládež a kultura KASS při-
pravil 42 filmových a 36 divadelních představení, 15 koncertů  a 3 komponované pořady pro 
celkem 15930 návštěvníků.Z akcí, které do Chodova vždy přivedou stovky návštěvníků i z ji-
ných míst regionu, stojí za zmínku zejména Josefské trhy, Čarodějnický jarmark, Výstava 
Agro-Hobby – Jaro na zahradě, Romský festival KHAMORO, Setkání plastikových modelářů, 
country festival Chodovský poplach, Staroměstský salón,  Country jeviště, Hudební prome-
náda, Staroměstské akordy (poslední 4 se uskutečnily v rámci Vavřinecké pouti 7.-8.8.2004), 
Václavské posvícení a s ním spojené výstavy a Vánoční trhy.  Vynikající úroveň měl  letošní, 
již čtvrtý ročník Chodovské karafy, z níž si vítězství odnesly hned dvě zpěvačky – Jolana Lo-
skotová a Soňa Volfová.  

Městská knihovna
V roce 2004 řídila Městskou knihovnu Chodov paní Naděžda Waldhauserová. Knihovna po-
skytovala především výpůjční služby v oddělení pro dospělé, pro děti a v hudebním oddělení, 
dále   veřejnosti přístupný internet (  v březnu byla tato služba v rámci Měsíce internetu za po-
loviční cenu, tj. za 0,50 Kč za 1  minutu) a informační a další služby v informačním centru. 
Součástí knihovny je také síň historie města a čítárna. V těchto prostorech, ale i v dalších od-
děleních knihovny, jsou pořádána různá tématická odpoledne, soutěže a další akce, kterých 
bylo v průběhu roku celkem 175 pro 4 117 účastníků. 
Knihovní fond čítal ke konci roku  51 327 knihovních jednotek (v průběhu roku doplnění o 
2103 svazků a 61 audiovizuálních nosičů) a bylo odebíráno 63 titulů periodik. Knihovnu 
v tomto roce navštívilo 20 116 návštěvníků . Registrováno bylo 1 417 čtenářů (oproti předcho-
zímu roku nárůst o 145), z toho 544 do 15 let (nárůst o 39), kteří si vypůjčili 78 184 knihov-
ních jednotek (55 973 knih dospělí, 21 200 knih mládež, 1 011 audiovizuální dokumenty a 
19 988 periodik).
Městská knihovna Chodov nadále řídí přidružené knihovny v Dolních Nivách , Vřesové a 
Vintířově, pro které také zpracovává knihovní fond.
Služby infocentra se v roce 2004 rozšířily o prodej a dobíjení kupónů systému IDOK (Integro-
vané dopravy Karlovarského kraje) a dále o prodej vstupenek prostřednictvím Tiket portálu.
V roce 2004 knihovna organizovala několik soutěží - literární soutěž s tématy podle věkových 
kategorií : Pohádkový Chodov, Mé město Chodov a Chodov v zrcadle času, dále soutěž O nej-
krásnější velikonoční vajíčko,  Pohlednice z prázdnin , Miss čtenářka, ale také řadu akcí pro 
děti i dospělé , např. Ukázky zdobení velikonočních kraslic, Noc v knihovně s Andersenem, 
anketu Moje kniha, , besedy s cestovateli a další. 
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Ke konci roku bylo dětské oddělení uzavřeno z důvodu jeho rekonstrukce , která spočívala ve 
stavebních úpravách stropů a ve výměně policového systému na knihy. Ten vyrobila a nainsta-
lovala klášterská firma Kecip, s.r.o. 
       
Městská galerie
  V roce 2004 nabídla chodovská Městská galerie , sídlící v DDM Bludiště, devět  výstav:

11.-29.ledna :           portréty a krajiny Elišky Novotné-Beranové

4. – 26. února :         Výstava prací žáků ZUŠ Chodov a ZUŠ Aš k 10.výročí jejich spolupráce

21. – 26. března:       Prodejní velikonoční výstava Šárky Bílkové a Josefa Kršňáka

13. dubna – 4.května: Absolventi 2004 – práce absolventů chodovské ZUŠ

11. – 27. května:       výstava prací žáků ZŠ v Komenského ulici

7. – 23. září:             výstava keramických palic členů Klubu chodovských keramiků

27.září – 14.října:    výstava výtvarných a fotografických prací „Moje město“

21. – 26.listopadu:    obrazy Elišky Novotné – Beranové

8.prosince :              Ukázky lidových řemesel a prodej výrobků (zdobení perníčků, drátování, 
paličkování, šitá krajka, výšivka)

         

Kulturní památky
V průběhu roku 2004 probíhala další jednání mezi Městem Chodov a Římsko-katolickou far-
ností Chodov o zajištění postupu   prací na záchranu kostela sv. Vavřince. Ta vyústila v pode-
psání Smlouvy o výpůjčce na dobu 20 let.    Město Chodov, jako současný vypůjčitel kostela, 
zpracovalo rozsáhlý projekt na obnovu kostela a rekonstrukci jeho okolí, včetně hřbitovní zdi 
a zažádalo o dotaci na jeho realizaci. Výsledek řízení o přidělení dotace bude znám až 
v příštím roce. V tomto roce pokračovala veřejná sbírka na opravu kostela,jejímž 
prostřednictvím se podařilo do konce roku nashromáždit 190 297,50 Kč. Z této částky bylo  
v závěru roku   uhrazeno nejnutnější zabezpečení střechy na zimní období v nákladu 81 650,-
Kč. Pro další období je připravováno zařazení památky do havarijního střešního fondu a 
požádání o poskytnutí dotace na tento účel . 
 

    
Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích
Regionální tisk věnoval značnou pozornost přípravě oslav městských a hasičských výročí a 
posléze i oslavám samotným, které zaujaly i regionální televize a rádia. Místo na stránkách de-
níků a týdeníků dostaly také otázky týkající se zajištění lékařské služby první pomoci v Cho-
dově, vzniku víceletého gymnázia při OA Chodov, přípravě projektu na výstavbu plaveckého 
bazénu a dalším rozvojovým záměrům Města, podpisu Smlouvy o partnerství s německým 
městem a návštěvě delegace z Oelsnitz/Erzgebirge v Chodově . Tisk zajímala také struktura a 
výše přidělených grantů na kulturní a sportovní akce , příspěvky na činnost mládeže v zájmo-
vých a sportovních organizacích, reportéři vyzpovídali i úspěšné chodováky a informovali o 
pořádání kulturních a sportovních akcí v Chodově . Zástupci tisku a ostatních médií se   zú-
častňovali   pravidelných setkání s vedením města (2x do měsíce), kde získávali informace o 
investičních záměrech města a průběhu jejich realizace, o závěrech z jednání rady a zastupitel-
stva města a byli zváni na připravované kulturní, společenské a sportovní akce. 
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Sport, tělovýchova
Podpoře činnosti sportovních organizací  pracujících s mládeží věnovalo Město Chodov již 
tradičně značnou pozornost, stejně jako vytváření podmínek pro sportovní vyžití občanů 
města. Na pořádání sportovních akcí, které se uskutečnily v Chodově , přispělo Město z gran-
tového systému (uvedeny výše, spolu s kulturními). Tyto   akce přispěly k další propagaci 
města Chodova a řada z nich již získala značný věhlas. Příkladem byla série turnajů v plážo-
vém volejbalu, pořádaných BVC Chodov . Jednoho z nich se jako divák a čestný host zúčast-
nil také chodovák, hokejista Radek Duda, který se k lednímu hokeji, v němž ČR reprezentoval 
na MS v loňském roce, dostal přes aktivní provozování fotbalu právě v TJ Spartak Chodov.

Chodovští sportovci sklízeli vavříny nejen v kolektivních sportech či pod křídly některé cho-
dovské TJ, ale také ve sportech individuálních (např. Stanislav Svoboda vybojoval stříbro na 
M ČR v motokrosu, Jan Kubíček se stal mistrem ČR v terénním triatlonu a v Českém poháru 
obsadil 3.místo).

V průběhu roku byla dopracována projektová dokumentace na stavbu krytého plaveckého ba-
zénu, na kterou chce Město získat dotaci z programu Společného regionálního operačního pro-
gramu (SROP – opatření 2.3) .

Tělovýchovné jednoty
 

Školní atletický klub Chodov Školní atletický klub Chodov Školní atletický klub Chodov Školní atletický klub Chodov 
 

 I v letošním roce patřil Školní atletický klub (dále ŠAK) k nejpočetnějším sportovním organi-
zacím ve městě. Jeho členská základna dosáhla historicky nejvyššího počtu 267 členů, kteří 
byli začleněni do oddílů  přípravek , družstva mladšího a staršího žactva, dorostu, juniorů, 
mužů i veteránů.
Přestože atleti měli zásluhou rekonstrukce stadionu špatné tréninkové podmínky a   byli odká-
záni na Smolnický kopec, dokázali dosáhnout výborných výsledků. Starší i mladší žáci vybo-
jovali titul Mistra Západních Čech v soutěži družstev, starší žáci dokonce postup do semifi-
nále MČR, kde obsadili vynikající 4. místo . Mladší žákyně vybojovaly v Mistrovství Západ-
ních Čech stříbrnou medaili a  muži se i v letošním roce dokázali udržet ve II. atletické lize.
V soutěžích veteránů  i na evropských kláních velmi dobře reprezentoval Manfred Krassa.  
V soutěži jednotlivců  klub v průběhu  celého roku nejlépe reprezentovali  a titul Atlet ŠAKu 
za rok 2004 si zasloužili:Lucie Kašparová, Pavel Tonka, Lukáš Bureš, Denisa Doležalová, 
František Janec, Andrea Lenková, Martin Horváth, Lukáš Kopecký a Manfréd Krassa.
ŠAK Chodov  byl i  v  tomto roce organizátorem řady již tradičních akcí, např.  :  Chodovské 
víceboje,  Maxištafeta, Chodovská tretra,  Běh Smolnickým kopcem, Vánoční laťka, Zimní 
pohár  . Na většinu těchto akcí získal ŠAK dotaci z městského nebo krajského grantového sy-
stému. 
Členové ŠAKu se podíleli na  zajišťování dalších celoměstských akcí pořádaných DDM Blu-
diště ( Běh Terryho Foxe, Den dětí a další).
K příležitosti otevření atletického stadionu po jeho rekonstrukci vydal Školní atletický klub 
brožuru   Chodovská atletika   a již tradičně vydal ročenku Atletické výkony okresu Sokolov. 
Svou činnost klub prezentoval  více než stovkou článků v místním a regionálním tisku a pro-
vozoval své vlastní webové stránky na adrese  www.sak-chodov.cz
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TJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak ChodovTJ Spartak Chodov
 V závěru roku odstoupil z funkce předsedy TJ Spartak Chodov pan Jan Sinkule a vedením TJ 
byl pověřen pan Jiří Tureček. O novém vedení TJ Spartak rozhodne valná hromada začátkem 
příštího roku. TJ měla v tomto roce 344 členů, z toho 179 mládežníků,  kteří se věnovali 
svému sportu v oddílech kopané, odbíjené, beachvolejbalu, rekreačního sportu (dřívější kon-
diční kulturistika), sportu pro všechny, košíkové, silového trojboje  a šachů. Pod křídly TJ 
Spartak Chodov pracuje také Beach Volleyball Club Chodov (BVC Chodov), který je od 
ledna Ministerstvem vnitra zaregistrován   jako samostatné občanské sdružení. 

Dobré jméno TJ Spartak šířili díky svým dobrým sportovním výsledkům členové oddílů:

- volejbal – družstvo žen „A“ vyhrálo již potřetí krajský přebor a družstvo mužů „A“ve 
stejné soutěži obsadilo 2.místo. Úspěchem byla také účast žen na Mistrovství ČR se-
niorek v šestkovém volejbalu. Jméno TJ získalo na celorepublikovém věhlasu také 
díky organizování nejvyšších republikových soutěží v plážovém volejbalu, v tomto 
roce to byly „Kooperativa a Gala Cup-Český pohár“.   

- fotbal  – dorostenci a starší žáci obsadili 3.místo v krajském přeboru

- šachy – po vítězství v krajském přeboru postoupili mladí šachisté do České ligy mlad-
šího dorostu. Vedle několika  krajských titulů potěšil opět Lukáš Vlasák, který vybojo-
val titul vicemistra ČR v rapid šachu a Petr Hladký, který se stal přeborníkem Čech 
v kategorii do 8 let. 

- basketbal – košíkáři staršího dorostu se stali přeborníky Karlovarského kraje v sezóně 
2003/2004 a v květnu se zúčastnili turnaje o postup do dorostenecké ligy, v němž 
zvítězili a tím si zajistili postup do nejvyšší soutěže košíkové dorostu ČR. Toto druž-
stvo, trénované Mgr. Ladislavem Stojanem, tvořili:Michal Boguský, Jiří Hála, Martin 
Hronek, Jan Randýsek, Martin Horváth, Jiří Kárník, Michal Gryc, Michal Křesina, Ri-
chard Stojan a Jiří Slavík.

V areálu TJ Spartak Chodov bylo v provozu travnaté hřiště na kopanou, tři antuková hřiště na 
volejbal a tři kurty  na beachvolejbal, přičemž další pískové hřiště bylo ve výstavbě. Fotbalisté 
využívali k tréninkům také víceúčelovou plochu v Bezručově ulici, která byla v tomto roce 
zrekonstruována a její dosud škvárový povrch byl nahrazen pískovým.

TJ Batesta Chodov TJ Batesta Chodov TJ Batesta Chodov TJ Batesta Chodov 
Předsedou této TJ, která sdružovala oddíly minikošíkové, tenisu,stolního tenisu , sportovní 
gymnastiky a aerobiku, byl pan Ladislav Matějček. Členskou základnu tvořilo 190 sportovců, 
z nichž  141 byli mládežníci. Věhlas TJ šířily minibasketbalistky, které v kategorii mladších 
žaček dosáhly v krajském přeboru na stříbro a také stolní tenisté . 

TJ VřesováTJ VřesováTJ VřesováTJ Vřesová
Pod hlavičkou této TJ , jejíž předsedou byl pan Jan Vaňáč, fungovaly oddíly ledního hokeje, 
turistiky, nohejbalu a  sportu pro všechny. Dohromady bylo v těchto oddílech zapojeno 99 
členů. Lední hokej byl , z důvodu absence ledové plochy v Chodově,  záležitostí pro sokolov-
ský zimní stadion, ostatní oddíly trénovaly v Chodově a také jejich členové byli převážně 
z Chodova.  Oddíl turistiky byl také členem Klubu českých turistů a používal označení KČT 
Vřesová. Jeho členové se zúčastňovali řady turistických akcí  pořádaných v regionu a sami 
také některé pořádali. Pojmem mezi turisty se již staly pochody Krajem léčivých vod, Z Be-
čova za minerálními prameny, Karlovarská padesátka, Lobezský žabák a puleček a další.  Po-
četně nejsilnější byl oddíl nohejbalu (33, z toho 13 mládež), jehož hráčům se podařilo dosáh-
nout výborných výsledků – dorostenci hrají dorosteneckou ligu ČR zásluhou práce trenérů 
Květoslava Smutného a Ladislava Koňaříka a muži „A“ hrají I.národní ligu ČR. 
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 Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov  Kickbox Chodov 
  Dnešní nejlepší zápasníci v kickboxu jsou současně i výbornými boxery. V současné době 
existuje několik světových asociací (IAKSA- International Amateur Kickboxing Sport Asso-
ciation, , WAKO- World Association of Kickboxing Organizations, WKA – World Kickbo-
xing Assotiation, WPKA – World Profi Kickboxing Association), které sdružují tisíce pří-
znivců tohoto bojového umění po celém světě.
Devatenáct členů chodovského klubu , z nichž 14 bylo mládežnických, zaznamenalo v  roce 
2004 řadu vynikajících úspěchů. Největšího  dosáhl předseda a trenér Kickboxu Chodov, Mi-
loš Černý, když v Řecku na ostrově Korfu vybojoval pro ČR historicky první medaili ve vete-
ránech nad 35 let (WPKA) 1.místem v plném kontaktu v kategorii do 76 kg   a ze švýcarské 
Basileje přivezl druhé zlato ze světového šampionátu WKA+IAKSA v lightkontaktu v katego-
rii do 75 kg.Tradičně úspěšná byla Vendula Vokalová, která přidala další dva tituly Mistryně 
ČR  v light- i fullkontaktu v kategorii do 65kg a zvítězila  v Evropských pohárech ve Švýcar-
sku (Swiss Open) a v Bratislavě (Slovakia Open) v ligthu do 65kg   a v Praze na Czech Open 
ve fullkontaktu do 65kg. Na Mistrovství Moravy získala 3 zlaté v semikontaktu,lightu a fullu 
do 60kg. Na Mistrovství Čech vybojovala 2 zlaté v lightu a fullu do 65kg. Za úspěchy , kte-
rých dosáhla v předchozím roce, byla vyhlášena nejlepším sportovcem sokolovského okresu . 
Další úspěchy klubu přidal také  Milan Vild v kategorii mužů, junioři Matěj a Jakub Drahon-
ský a Michaela Fialková v kategorii dívek.   M.Černý byl vyhodnocen Nejlepším trenérem So-
kolovska za r.2004.

Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov Karate klub Gorenje Chodov 
 Klub  zahájil soutěžní sezónu převzetím ocenění Nejúspěšnější oddíl karate v regionu za rok 
2003. V klubu se vývojem zaměření některých členů vytvořil oddíl kickboxu. V únoru klub  
uspořádal soutěž pro mládež a seniory Krajský pohár  a v březnu se závodníci zúčastnili mezi-
národní soutěže v polské Lodži.  Tomáš Bursik začal trénovat  kickbox a ze tří turnajů, kte-
rých se zúčastnil, přivezl 2x zlato , 1x stříbro a 1x bronz. V dubnu přivezli karatisté mnoho 
medailí z plzeňské soutěže. V květnu se karatistům velice dařilo na závodech v Blovicích, od-
kud dokonce přivezli ocenění za největší počet získaných medailí a neztratili se ani na meziná-
rodním turnaji ve slovinské Postojně  . Červen patřil již tradičně ukázkám umění karate při 
oslavách Dne dětí a soustředění v přímořském letovisku Baška   na ostrově Krk.  V rámci 
oslav výročí města uspořádal Karate klub Chodov  3.října   Pohár starosty města , kterého se 
zúčastnilo na 200 borců z celé republiky a chodovští  borci obsadili mnoho předních míst . 
V kategorii  kumite veteránů získal pro  barvy klubu zlato i trenér Ludoslav Hronek.  V říjnu 
přivezli další medaile karatisté také z  Europe open Cheb.  Začátek prosince byl již tradičně 
vyhrazen pro uspořádání  turnaje Gorenje Cup Chodov, který se stal velmi oblíbeným a star-
tují zde borci z celé republiky a i pozvaní zahraniční hosté.

 Vrcholem sezóny bylo Mistrovství České republiky v karate mládeže. Na tuto prestižní sou-
těž se z chodovského oddílu probojovalo pět borců, v dorostu se Petr Kundrát a Martin Kunt 
probojovali pouze na čtvrté příčky. V kategorii žáků se Vladimír Bláha stal vicemistrem repu-
bliky v kumite do 40kg.

Na závěr roku byli v klubu  vyhlášeni nejúspěšnější borci , kteří v průběhu sezóny získali nej-
více bodových umístění. V tomto  hodnocení zvítězila  karatistka Kateřina Střimelská (bytem 
ve Vintířově) a kickboxer  Tomáš Bursík, který  ze všech turnajů vždy přivezl přední umístění 
a stal Mistrem republiky v kategorii Junioři do 67kg.

V roce 2004 bylo členy klubu , jehož předsedou byl pan Petr Kundrát, 40 dětí a 25 dospělých.
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 DC Žíla Chodov  DC Žíla Chodov  DC Žíla Chodov  DC Žíla Chodov 
Tento šipkařský klub , jehož prezidentem je pan Miloš Petrželka ,  sdružoval v tomto roce  15 
mládežníků a 47 dospělých v 9 oddílech (Žíla junior A,B, Kobra junior, Žíla A,B,C, Kobra 
plus, Žíla XXL a Žilky Chodov). Klub byl pořadatelem  finále Českého poháru ČAKS – AŠA 
2004 (České asociace kompaktních sportů a Asociace šipkových automatů).

Klub Nautilus Klub Nautilus Klub Nautilus Klub Nautilus 
Předsedou tohoto klubu potápěčů je pan Jiří Šejba, který působí také jako instruktor potápění, 
od tohoto roku také pro děti od osmi let. V současné době klub tvoří 14 členů, hlavní náplní 
jeho činnosti   je udržení fyzické kondice v zimních měsících v bazénu Thermal v K. Varech. 
Klub pořádá pro své členy také zájezdy s možností potápění, jak v českých vodách, tak v ci-
zině.  Potápěčský klub Nautilus dnes již nepracuje s mládeží a neprovozuje ani závodní pla-
vání, přesto však nabízí možnost výcviku nových zájemců.   Klub je členem Svazu potápěčů 
České republiky a veškerá potápěčská činnost je prováděna v nejstarším mezinárodním sy-
stému CMAS, který  založil J.Y. Cousteau . 

 
Sportovní zařízení, sportoviště 
  Rok 2004 byl význačným rokem především po stránce investic. Město pokračovalo v rekon-
strukci  městského atletického stadionu v areálu Klubu olympioniků ČR tak, aby mohl být 
v rámci oslav   výročí města   slavnostně otevřen. V tomto roce byla atletická šestidráha o 
délce 333 m pokryta  umělým povrchem, na severní straně areálu byly provedeny terénní 
úpravy a umístěna dráha pro běh na  100 m, ve východním oblouku byla plocha víceúčelového 
hřiště také opatřena umělým povrchem , bylo zde provedeno lajnování na více druhů míčo-
vých sportů a hřiště bylo vybaveno  přenosnými stojany. Současně s úpravami sportovních 
ploch došlo také k rozšíření zpevněné plochy u vstupu do areálu a v sousedství dráhy tak, aby 
mohly být více  využity při pořádání sportovních a kulturních akcí. Generálním dodavatelem 
rekonstrukce , na kterou Město Chodov vydalo ze svého rozpočtu  8,081 mil. Kč, byla firma 
Pragosport a největším sponzorem Sokolovská uhelná,a.s., která přispěla zejména ve fázi pří-
pravy a zemních prací. Dne 3.10.2004 v dopoledních hodinách byl stadion slavnostně předán 
atletům do užívání.   
 V rámci zlepšování sídlištní vybavenosti byla v roce 2004   vybudována další  hřiště pro děti: 
v Husově ulici hřiště v celkovém nákladu 350 862,-Kč a hřišťátko ve Staré Chodovské za 35 
000,-Kč. Dále bylo vyasfaltováno hřiště v ulici U Koupaliště, což si vyžádalo cca 70 000,-Kč 
a v rekreační zóně nad Chodovem, u rybníka nazývaného Bílá voda, byl nainstalován v jeho 
severní části druhý ponton  v nákladu cca 300 tis. Kč. U této vodní plochy byl letos poprvé  na 
základě souhlasu rady města   soukromníkem provozován stánek s občerstvením.
V průběhu roku byl zpracován  projekt na výstavbu krytého bazénu s atrakcemi, se sportovní 
halou a ubytovnou. Zahájení výstavby tohoto sportovního zařízení je však podmíněno poskyt-
nutím státní dotace  ve výši cca 70% celkových nákladů, které jsou vyčísleny na téměř 100 
mil. Kč.

Nejlepší sportovci města Chodova    
Již 11. vyhlášení nejlepších sportovců města se uskutečnilo 25.února 2005 ve společenském 
sálu KASS Chodov . Zahájeno bylo  vystoupením sokolovské skupiny Trial duo , jehož čle-
nové  předvedli  své umění  biketrialu s hudebním doprovodem.  Program zpestřilo také vy-
stoupení vítězů pěvecké soutěže Karafa 2004 a  ukázka cvičení se švihadly v podání miniba-
sketbalistek. Sportovci, jejichž výběr z několika desítek nominovaných potvrdila svým usne-
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sením RM,   převzali ocenění z rukou starosty města, Ing. Josefa Hory,  a hostů slavnostního 
podvečera, stolních tenistů Jindřicha Panského a Milana Orlowského, kteří svou exhibicí za-
vršili slavnostní rámec tohoto  večera. 

Titulem „Nejlepší sportovec města Chodova za rok 2004 byli oceněni:

 Kategorie jednotlivci - mládež:

Tonka Pavel                    atlet, člen ŠAK Chodov
Bursík Tomáš                      kickboxer, člen oddílu kickbox Karate klubu Gorenje Chodov 
Suková Irena                       gymnastka, členka odd.sportovní gymnastiky TJ Batesta Chodov 
Szitai Vojtěch                     fotbalista, člen oddílu kopané 1.FC Vřesová (nyní hostuje v FK            
                                            Teplice)
Hejna Jakub                        fotbalista, člen oddílu kopané TJ Spartak Chodov 
Sedláková Dagmar          plavkyně, členka oddílu plavání TJ Baník Sokolov
Valta Martin                        plavec, člen oddílu plavání TJ Baník Sokolov
Vlasák Lukáš                šachista, člen šachového oddílu TJ Spartak Chodov
Plaček František          stolní tenista, člen SF Praha (El Niňo)
Řeháčková Tereza               sjezdová lyžařka, členka Ski klub Karlovy Vary
 

Kategorie jednotlivci - dospělí:

Kubíček Jan                   triatlonista, člen ASC Dukla Praha  
Duda Radek                     hokejista, člen HC Slavia Praha 
Zuzák Stanislav                   basketbalista, člen BK ASK Chomutov, nyní hostuje v Apoel                                
                                             Nicosia (Kypr)
Janko Ludvík                       hráč sledge hokeje, člen SKV Nowaco Sharks Karlovy Vary
Pleyer  Petr                          futsalista, člen Viktoria Žižkov

Kategorie kolektivy - mládež:
Družstvo starších žáků ŠAK Chodov
Družstvo staršího dorostu oddílu košíkové TJ Spartak Chodov
Družstvo dorostenců nohejbalu TJ Kombinát Vřesová

Kategorie kolektivy - dospělí:
Družstvo mužů nohejbalu  TJ Kombinát Vřesová
Kategorie - trenéři:
Mgr. Dočkal Libor -      trenér družstva mladších a starších žáků ŠAK Chodov
Krásný Jiří -                   trenér družstva žen oddílu volejbalu TJ Spartak Chodov
Zrůstová Vendula -        trenérka oddílu plavání TJ Baník Sokolov 
Mgr. Stojan Ladislav -   trenér družstva staršího dorostu oddílu košíkové TJ Spartak Chodov

Kategorie – osobnost sportu :
Kopal Zdeněk  -          trenér cyklistického oddílu TJ Plamen Chodov

Veřejná administrativa
V této oblasti nedošlo v roce 2004 k žádným významný změnám. 
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Hospodářský život
Průmysl
Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov Karlovarský porcelán  a.s., manufaktura Chodov 
 Chodovský závod byl nadále řízen p. Pavlem Štěpánem. Oproti předchozím letům se v tomto 
roce konečně vylepšila odbytová situace. Díky výraznému poklesu kurzu dolaru byl výrazný 
zájem o ozdobný porcelán na ruském trhu, kam směřovala jedna zakázka za druhou po celý 
rok. Díky zprostředkovateli ze SRN se podařilo uskutečnit dodávky také do Japonska .  Na 
export byla určena převážná část produkce. 

V závodu byla dokončena obnova fasád a uskutečnila se také rekonstrukce řetězové dráhy, 
která zajišťuje   dopravu zboží mezi jednotlivými pracovišti. 

Rok 2004 byl pro chodovskou manufakturu celkově  úspěšný a po delší době relativně klidný. 
Oproti původně plánované ztrátě se podařilo dosáhnout zisku 5 mil. Kč.

Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.Chodos Chodov s.r.o.
 V roce 2004 nedošlo v této společnosti k žádným změnám ve vedení společnosti, vyráběných 
oborech ani v jiných zásadních oblastech. Společnost nadále vedou pánové Miroslav Černý, 
Wilfried Nevečeřal  , Ing. František Prokeš a Ing. Jan Štengl. Tento rok byl pro společnost 
velmi úspěšný,  došlo k podstatnému navýšení tržeb oproti  předchozímu roku o 115 mil. Kč 
na celkových 415 mil. Kč. V souladu s dlouhodobou strategií pokračoval vývoj vlastních vý-
robků, a to především se zaměřením v oblasti vulkanizačních lisů na výrobu pneumatik. Byly  
vyvinuty a vyrobeny dva další nové lisy v řadě dimenzí a v přímé vazbě na potřeby odběratelů, 
jejichž nároky se neustále zvyšují. Mimo jiné pokračovaly dodávky strojů do Španělska ,  Itá-
lie a také do Číny, realizovaly se dodávky do Íránu, Nižněkamy a Metzeleru,  úspěšně se  roz-
víjela spolupráce s firmou Bridgestone-Firestone a s firmou Herbert.  

Nemalou měrou přispělo k dosažení uvedených výsledků plnění cílů jakosti v rámci zavede-
ného systému dle normy ISO 9001.

Společnost Chodos  Chodov s.r.o. udržela zaměstnanost a navíc vytvořila několik nových pra-
covních míst, takže ke konci roku zaměstnávala 400 pracovníků. Ke spokojenosti za-
městnanců přispělo také navýšení výdělků o 6,5 %. Společnost nezapomněla ani na bývalé za-
městnance, s nimiž pořádá již tradiční setkání.

Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.Lincoln CZ, s.r.o.
  

   V roce 2004 došlo ve firmě Lincoln CZ, s.r.o. k dalšímu nárůstu množství i druhů vyrábě-
ných produktů. Hala přistavěná v roce 2004 byla zcela zaplněna novými pracovišti a ke konci 
roku měla společnost   již 100 zaměstnanců .  V tomto počtu je zahrnut i nárůst počtu pracov-
ních míst v technických odborných profesích. Ke konci roku byla zahájena  příprava na insta-
laci nového moderního řídícího systému SAP, který bude od roku 2005 pomáhat k rozvoji a ří-
zení všech informačních toků ve firmě. Ve vedení společnosti nedošlo k žádné změně.

Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.Sokolovská uhelná a.s.
Rok 2004 přinesl společnosti SU,a.s. úspěch i významné změny. Firma během něj vytvořila  
po zdanění zisk ve výši 741 milionů korun. Na něm se převážně podílely tržby za vlastní vý-
robky a služby.  Předsedou představenstva společnosti byl pan Ing. František Štěpánek.

V roce 2004 byla zahájena výstavba takzvaného hořákového generátoru, který umožní dále 
štěpit produkty vzniklé při tlakovém zplyňování uhlí. Tyto produkty budou novou technologií 
přeměňovány na energoplyn. 
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V průběhu roku se museli pracovníci divize Jiří vypořádat při těžbě s narůstajícím rozsahem 
závalových polí, což vedlo ke zvýšení nároků na samotné technologie , tak i na řízení pro-
vozu. Náročné byly i přípravy na připojení provozů zpracovatelské části ve Vřesové v souvi-
slosti s nově budovanou kyslíkárnou společnosti Linde. 

Ačkoliv společnost věnovala již v minulosti významné investice do ekologizace svých pro-
vozů, budou nově schválené emisní limity pro ČR představovat pro SU,a.s. vážné riziko zvý-
šení nákladů spojených s nutností dokupování povolenek na některé druhy emisí. 

Ke konci roku 2004 společnost zaměstnávala 5041 zaměstnanců, jejichž průměrný věk byl 
45,76 roku a průměrná doba zaměstnání u společnosti činila 19,57 let. 

V roce 2004 SU,a.s. zahájila provoz areálu koupaliště Michal v Sokolově, který vznikl 
v areálu bývalého lomu stejného jména. Je jedním z prvních velkých revitalizačních projektů, 
kterými se společnost snaží přispět ke zlepšení prostředí na Sokolovsku a který je bezpro-
středně zaměřen na rekreaci obyvatel regionu. Samotný areál provozuje společnost založená 
za tímto účelem společně s doly a městem Sokolov. 

 

Malé firmyMalé firmyMalé firmyMalé firmy
Na území města fungovalo několik soukromých firem různého zaměření, které vytvářely pra-
covní příležitosti pro chodovské občany . Mezi jinými to byly  např. stavební firmy Jirkovský 
a Hubert,   kovoobráběcí firmy BMP – Obrábění kovů, s. r. o., Kovoobrábění-Svoboda a Zá-
mečnictví Jiří Mazur .

Služby, tržiště
Struktura služeb poskytovaných soukromníky se ve městě výrazně nezměnila, přesto došlo 
k dalšímu mírnému poklesu jejich počtu. Ke konci roku byly v provozu tyto vybrané obchody:

1 železářství

3 prodejny s obuví

1 prodejna oděvů (a i ta s omezenou nabídkou sortimentu i velikostí)

1 prodejna domácích potřeb

2 prodejny nábytku

3 květinářství

3 prodejny s domácími elektrospotřebiči

2 prodejny s galanterním zbožím

1 zlatnictví a hodinářství

V tomto výčtu nejsou zahrnuty obchody vietnamských obchodníků, jejichž sortiment je smí-
šený a zboží neznačkové. Tito prodejci již téměř opustili stánkový prodej a přenesli své ob-
chody do domů. 

Prodej potravin zajišťoval supermarket Penny v ulici U Koupaliště a  několik dalších větších 
obchodů (např. Tipo v Husově ulici, Luna v ulici U Porcelánky , Potraviny Matoušek ve Sme-
tanově ulici a Tutty v OD Družstevník).

Ve službách nedošlo k tak výrazným změnám, ve městě fungují 2 opravny obuvi, 7 kadeřnic-
tví a holičství, 1 fotoateliér, 1 sklenářství a   řada dalších služeb.

Ubytování poskytuje jediný hotel ve městě , hotel Nautilus v Poděbradově ulici, penzion Har-
monie v Jiráskově ulici a rodinné penziony Helena (v Nerudově ulici – paní Péčová)  a U So-
tonů (ve Staré Chodovské).
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Jediná oblast, ve které stále dochází k početním přírůstkům , jsou restaurace a bary. Těch bylo 
koncem roku ve městě dvacet sedm. Jejich úroveň je samozřejmě různá. 

 Spotřební družstvo Jednota uzavřelo v květnu supermarket COOP v Karlovarské ulici. Tento 
objekt v závěru roku koupil pan Luboš Orlich za účelem rozšíření pekárny Pekosa. 

Koncem roku byla zahájena stavba obchodního centra LIDL v lokalitě dřívější slévárny pod-
niku Chodos Chodov a s tím také výstavba kruhového objezdu, která byla podmínkou pro po-
volení  stavby tohoto supermarketu.

O využití městského tržiště v ulici U Porcelánky byl stále menší zájem, v některých dnech 
bylo tržiště úplně prázdné. Lidé dávají stále více přednost nákupu v kamenných obchodech a v 
supermarketech.

Spoje
 Česká pošta Česká pošta Česká pošta Česká pošta
V nákupním centru ve Staroměstské ulici fungovala první celý rok pobočka  pošty. Její ve-
doucí byla paní  Taťána Marková . Hlavní poštu vedla již čtvrtým rokem paní Martina Fidle-
rová. Pošta poskytuje nejen základní poštovní služby, zákazníci mohou využívat i služeb Po-
štovní spořitelny a několika pojišťoven. Chodovská pošta  je také doručovací poštou pro Vř-
esovou a Vintířov. Poštovné za obyčejné psaní bylo v tomto roce 6,50 Kč.   Česká pošta   vy-
dala na zakázku města k příležitosti oslav výročí města a SDH Chodov příležitostnou poštovní 
známku s přítiskem.   

Doprava
   S nezájmem veřejnosti se setkal veřejný průzkum , organizovaný odborem stavebního úřadu 
MěÚ Chodov, který si kladl za cíl zjistit názory a zkušenosti obyvatel města s  bezbariérovými 
přístupy. Výsledky této ankety měly posloužit jako podklad k úpravě  generelu dopravy ve 
městě ( generel dopravy -  plán města s vyznačením stávajících přechodů pro chodce a navrže-
ných úprav, schválených dopravním inspektorátem). Na základě podnětů některých organizací 
a občanů byla například v Husově ulici u prodejny Tipo vybudována místo jedné poloviny 
schodů rampa pro imobilní občany a v Revoluční ulici byla vytvořena obytná zóna. 
Město v roce 2004  investovalo 5 mil. Kč jako  příspěvek na vybudování křižovatky s kruho-
vým objezdem , která začala být budována v souvislosti s výstavbou supermarketu Lidl. Toto 
dopravní řešení přispěje k bezpečnější a plynulejší průjezdnosti křižovatky ulic U Porcelánky, 
Nádražní, Vintířovská a Hrnčířská.  
V roce 2004 byla zahájena příprava dokumentace potřebné k vyřešení přechodu silnice mezi 
holobyty Pod  Železným dvorem a domy na Železném dvoře. V tomto úseku došlo v předcho-
zím roce k tragické nehodě, při níž zemřela sedmiletá dívenka.  
Ve městě došlo k dalšímu rozšíření počtu parkovacích míst vybudováním míst pro 4 invalidy 
v Revoluční ulici a 51 parkovacích míst v Bezručově ulici a na náměstí před OD Ideál. 
 Dopravní obslužnost Chodova  byla   v tomto roce zachována na stejné úrovni, pouze opět 
došlo ke zvýšení cen za hromadnou dopravu –  cesta autobusem do Karlových Varů stála již 
18,-Kč, vlakem 22,-Kč.
Od druhé poloviny roku byl v Karlovarském kraji zahájen zkušební provoz Integrované do-
pravy Karlovarského kraje . Karlovarský kraj byl ve zkušebním provozu rozdělen na 6 zón, 
v jejichž hranicích se lze přepravovat se slevou.    Cena jízdenky v rámci jedné zóny je stejná 
bez ohledu na délku cesty nebo počet přestupů.  Časový lístek si mohli cestující zakoupit   
v Infocentru v Chodově nebo na autobusovém nádraží v Sokolově.    
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Společenská kronika
 
Dne 30. dubna 2004  navštívili město Chodov na pozvání  vedení města zástupci partnerského 
města Oelsnitz/Erzgebirge u příležitosti vstupu České republiky do Evropské unie. U této pří-
ležitosti byl  slavnostně zasazen Strom Evropy před budovou  polikliniky. Poté byli zástupci 
německého města pozváni na radnici do obřadní síně. V odpoledních a večerních hodinách se  
zúčastnili  kulturního programu v okolí Kulturního a společenského střediska v Chodově, 
který vyvrcholil ohňostrojem.

Na oslavy 59. výročí ukončení 2. světové války byli vedením města  pozváni  zástupci  Svazu 
bojovníků za svobodu,  Okresního vojenského sdružení rehabilitovaných,  Konfederace poli-
tických vězňů , Policie ČR,  zástupci všech volebních stran ve městě, členové Zastupitelstva 
města Chodova, zástupci chodovských společenských organizací a občané Chodova.  7.5.2004 
byl  pietní akt zahájen u Památníku obětem válek v Městském parku, poté hosté  položili 
květiny u pamětní desky připomínající vstup amerických vojsk do Chodova dne 7.5.1945, 
která je umístěna  na  budově školy v ulici Dukelských hrdinů. Vzpomínkový akt pokračoval  
u hrobu válečných zajatců na Městském hřbitově a celý program byl ukončen položením kytic 
u památníku věnovaném  místními občany květnovým událostem  roku 1945 ve Staré Cho-
dovské. 

U příležitosti oslav výročí města byla Městem Chodov vydána  plnobarevná reprezentativní 
kniha  Chodov  o rozsahu 178 stran, formátu B4, na křídovém papíře, v nákladu 1800 ks v la-
minované  vazbě středně hnědé barvy oživené  vyobrazením historické pečeti a v nákladu 200 
ks v kožené vazbě. Hlavní textovou část zpracoval PhDr. Vladimír Vlasák revizí historického 
textu z knihy Dějiny Chodova vydané v roce 1994 a zpracováním událostí posledních deseti 
let. Na tuto historickou část textu navazuje část tématická, která je věnována hornictví (zpra-
coval Ing. Václav Jiskra, Ph.D.), přírodě v okolí Chodova (   RNDr. Jaroslav Michálek), vý-
robě porcelánu (Václav Sazama) a strojírenství (Václav Bernard). Redakci celého procesu vy-
dání této krásné knihy vzal na svá bedra Mgr. Štěpán Podešt , grafické zpracování a produkce 
tohoto titulu byly zadány grafickému ateliéru Citadela v Praze. Jeho slavnostního křtu , uspo-
řádaného 16.září 2004 v obřadní síni, se zúčastnili všichni, kdo se na přípravě knihy podíleli. 
Knihu pokřtili  chodovští rodáci , Ing. Václav Kasík, generální ředitel Českého rozhlasu a 
Aleš Cibulka, moderátor a spisovatel.

V rámci oslav  Dne vzniku samostatného československého státu proběhl vzpomínkový akt 
dne 27. 10. 2004 u  Památníku obětem válek  v Městském parku  . Zúčastnili se jej zástupci 
politických stran, Svazu bojovníků za svobodu,  Okresního vojenského sdružení rehabilitova-
ných, Konfederace politických vězňů, Policie ČR, členové ZM a další zástupci společenských 
organizací ve městě.  Zástupci jednotlivých složek byli pozváni k přátelskému posezení do 
kanceláře starosty města.

U příležitosti Dne veteránů válek byli pozváni dne 11.11.2004 k účasti na pietním aktu u Pa-
mátníku obětem válek v Městském parku v Chodově zástupci Svazu bojovníků za svobodu, 
Vojenského sdružení rehabilitovaných a Konfederace politických  vězňů. Pietního aktu se zú-
častnili také  zástupci Policie ČR, Městské policie Chodov a Sboru dobrovolných hasičů. Před 
zahájením  pietního aktu proběhlo přátelské setkání všech zúčastněných  v kanceláři starosty 
města.

Závěr

Rok 2004 lze hodnotit jako úspěšný,a  to jak počtem provedených investičních akcí, které při-
spěly ke zlepšení vzhledu a kvality města, tak i řadou akcí společenských, které se již stávají 
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tradicí. To vše je dobrým předpokladem do budoucnosti, je na co navázat, v čem pokračovat, 
co zlepšovat. 

Tento zápis byl schválen Radou města Chodova dne 13.6.2005 , usnesením č. 276/2005.


